
Protokół Nr OR.IV.0051-028/08
z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się 

w dniu 30 października 2008 roku w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów dzielnic stanowią załącznik do protokołu. 

Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godzinie 9,00.
Stan Rady - 21 
Obecni – 21

Ad 1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.

Otwarcia  XXVIII  sesji  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  dokonał  pan  Lech  Litwora 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  sesja  jest 
prawomocna.  Następnie zaproponował, aby wprowadzić do porządku obrad dodatkowe punkty:
– 5l) - uchwała w sprawie planowanych na rok 2009 cen za dostarczaną wodę przez Górnośląskie 

Przedsiębiorstwo Wodociągów S.A.,
– 5ł) - uchwała w sprawie wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego.
Mówiący zapytał, czy ktoś ma jeszcze dodatkowe uwagi do porządku obrad?

Radny M. Balcer zapytał, czy istniałaby możliwość omówienia stanu utrzymania oczka wodnego 
w Parku Miejskim, gdyż obecny stan tego oczka daje wiele do życzenia?

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził,  że  ten problem można omówić  w wolnych głosach 
i wnioskach. Następnie zapytał, czy ktoś jeszcze ma uwagi do przedstawionego porządku obrad? 
Nikt takowych nie miał. 

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad w wersji stanowiącej załącznik do protokołu 
(ilość głosów: za- 21).

Ad 2. 
Pan Mieczysław Kieca Prezydent Miasta złożył informację:
– o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w okresie od 23 września 

2008 roku do 24 października 2008 roku,
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Następnie  Prezydent  Miasta  przedstawił  informacje,  które  nie  znalazły  się  w  informacji 
o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami:
– uczestniczył w spotkaniach z: 

– organizacjami pozarządowymi w sprawie omówienia programu współpracy na rok 
2009,

– przedstawicielami firmy „Mosty Katowice”  w sprawie  omówienia  projektowanej 
drogi zbiorczej Pszowska – Matuszczyka,

– młodzieżą z Francji - uczestnikami programu wymiany młodzieży organizowanego 
przez gimnazjum nr 2,

– Wiesławem  Blutko  prezesem  PWiK  w  sprawie  omówienia  prac  nad  projektem 
budowy kanalizacji składanym do Funduszu Spójności,

– Piotrem Spyrą członkiem Zarządu Województwa Śląskiego w sprawie inwestycji 
drogowych na terenie miasta Wodzisławia Śląskiego,
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– Ireneuszem  Serwotką  prezesem  klubu  MKS  Odra  Wodzisław  oraz  Andrzejem 
Surmą  prezesem  stowarzyszenia  MKS  Odra  Wodzisław  w  sprawie  współpracy 
klubu z miastem, 

– Zbigniewem Kobylińskim prezesem klubu „Olimpia” w sprawie współpracy, 
– przedstawicielami mediów lokalnych,
– przedstawicielami Izby Gospodarczej,
– Jakubem Giza prezesem firmy Business Consulting w sprawie współpracy na rzecz 

organizacji pozarządowych,
– Dariuszem  Ostrowskim  Komendantem  Powiatowym  Policji  w  sprawie  patroli 

na terenie miasta,
– przedstawicielami  wodzisławskiego  koła  Platformy  Obywatelskiej  w  sprawach: 

nowelizacji ustawy o samorządzie powiatowym, wspólnej promocji inwestycyjnej 
i turystycznej gmin powiatu wodzisławskiego, polityki kulturalnej w Wodzisławiu 
Śląskim,

– Józefem Drabickim - prezesem klubu Piast Gliwice w sprawie przedłużenia umowy 
dzierżawy stadionu MOSiR, 

– Elżbietą  Bieńkowską  Minister  Rozwoju  Regionalnego  w  sprawie  wykorzystania 
funduszy UE w najbliższych latach,

– Prezesami  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  w  Wodzisławiu  Śląskim  w  sprawie 
podsumowania działalności,

– gminami powiatu wodzisławskiego w sprawie Straży Miejskiej, 
– Dariuszem Jajko - prezesem delegatury Automobilklubu Śląskiego w Wodzisławiu 

Śl. w sprawie współpracy,
– młodzieżą z Ukrainy - uczestnikami programu wymiany młodzieży organizowanego 

przez gimnazjum nr 2,
– dyrektorami szkół i placówek oświatowych w sprawach bieżących,
– Tomaszem Wochnikiem - projektantem stadionu MOSiR, 
– osobami  handlującymi  na  ul.  Targowej  w sprawie  inwestycji  na  terenie  dworca 

PKS,   
– Bogusławem Śmigielskim Marszałkiem Województwa Śląskiego w sprawie Drogi 

Głównej Południowej,
– firmą  „Arup”  w  sprawie  odbioru  koncepcji  programowo  –  planistycznej  Drogi 

Głównej Południowej,
– Krystyną  Szumilas  wiceminister  Edukacji  Narodowej  oraz  Śląskim  Kuratorem 

Oświaty w sprawie reformy oświatowej,
– Bożeną  Kania  dyrektor  Zespołu  Szkół  Stowarzyszenia  Rodzin  Katolickich 

w sprawie dotacji,
– rodzicami uczestników zespołu Vladislavia,
– dyrektorami szkół, dyr. MOPS, Prokuratorem Rejonowym, Naczelnikiem Wydziału 

Edukacji w sprawie powołania zespołów interdyscyplinarnych. 
– brał udział w:

– uroczystości pasowania na ucznia w SP 28, SP3, SP 17, SP 10, SP 15, gimnazjum 
nr 2, 

– uroczystości poświęcenia zakupionego samochodu dla OSP Zawada,
– zebraniu Rady Rodziców w Zespole Szkół nr 2 w Wodzisławiu Śl.,
– inauguracji roku akademickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku, 
– uroczystości złotych godów,
– inauguracji roku akademickiego Wyższej Szkoły Humanistyczno – Ekonomicznej 

z  Łodzi Wydział Zamiejscowy w Wodzisławiu Śl., 
– uroczystym wręczeniu certyfikatu Gmina Fair Play,
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– Festiwalu Miast i Regionów „Open Days 2008” w Brukseli, 
– posiedzeniu Zarządu MZWiK,
– uroczystych obchodach Dnia Edukacji Narodowej,  
– uroczystości nadania imienia oraz pasowania na przedszkolaka w Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym nr 1,
– targach Infrastruktura 2008 w Warszawie, 
– jubileuszu 25 – lecia istnienia Przedszkola nr 19, 
– ogólnopolskim dyktandzie organizowanym przez Wyższą Szkołę Humanistyczno – 

Ekonomiczną z Łodzi Wydział Zamiejscowy w Wodzisławiu Śl.,
– uroczystości przekazania nowego budynku Stacji Pogotowia Ratunkowego,
– konferencji  dotyczącej  projektów  Partnerstwa  Lokalnego  na  Rzecz  Rozwoju 

Ekonomii Społecznej,
– inauguracyjnym posiedzeniu Rady Sportu,
– jubileuszu 15 – lecia Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej,
– obchodach  Święta  Huberta  zorganizowanych  w  ośrodku  jazdy  konnej  MOSiR 

”Centrum” w Kokoszycach,
– podsumowaniu  programu  „Bezpieczna  droga  do  szkoły”  organizowanego  przez 

Straż Miejską,
– inauguracyjnym posiedzeniu Rady Przedsiębiorczości,
– konwencie powiatu wodzisławskiego.
– podsumowaniu  programu  MiPBP  „Jedzie  pociąg  z  daleka”  pod  patronatem 

Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego,
– spotkaniu Ekumenicznym Straży Pożarnej organizowanym przez Starostę Powiatu 

Wodzisławskiego. 

– o sposobie realizacji interpelacji radnych, które wpłynęły do Prezydenta Miasta w okresie 
między 25.09.2008r. a 29.10.2008r.;  wykaz stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Prezydentowi Miasta za przedstawienie informacji. 
Następnie poinformował, że ewentualne pytania do przedstawionej informacji  radni będą mogli 
zadawać w punkcie „wolne głosy i wnioski”.

Ad 3.
Informacja Prezydenta Miasta na temat współpracy z klubami sportowymi.
Zreferował Pan Z. Podleśny Naczelnik Wydziału Strategii Rozwoju Miasta. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Naczelnik Wydziału Strategii Rozwoju Miasta Z. Podleśny powiedział, że miasto Wodzisław Śląski 
kontynuując  współpracę  z  klubami  sportowymi  opiera  się  na  przepisach  czterech  ustaw  oraz 
uchwale Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego. Stwierdził, że miasto w zakresie sportu podjęło 
współpracę w sumie z 27 podmiotami, z czego 25 podmiotów to kluby i stowarzyszenia sportowe, 
natomiast  2  następne,  to  podmioty  statutowo  działające  w  obszarze  sportu,  kultury  fizycznej 
i  rekreacji.  Zauważył,  że  współpraca  z  klubami  sportowymi  odbywa  się  w  ramach  Wydziału 
Strategii Rozwoju Miasta Urzędu Miasta Wodzisławia Śląskiego jak również jest realizowana przez 
Miejski  Ośrodek Sportu i  Rekreacji  „Centrum”,  który  współpracuje  z  5  klubami  sportowymi : 
TKKF „Olimp”, KS „Wicher Wilchwy”, MKS „Odra Wodzisław”, SS „Forma”, KS „Centrum”. 
Powiedział, że współpraca o charakterze finansowym to przede wszystkim współpraca w oparciu 
o ogłaszane konkursy na zlecenie zadań publicznych. Nadmienił, że konkursy realizowane w roku 
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2008 zostały ogłoszone w dniu 27 grudnia 2007 roku oraz 3 marca 2008 roku,  w ramach których 
wyłoniono 16 podmiotów, które otrzymały dotacje z budżetu miasta na łączną kwotę 370.000 zł. 
Zauważył,  że  dominującymi  dyscyplinami  sportowymi  są:  piłka  nożna,  koszykówka,  również 
sporty walki; kluby realizują zadania w zakresie sportu młodzieżowego. Stwierdził, że niezależnie 
od udzielonych dotacji miasto włączyło się w szereg imprez organizowanych przez kluby sportowe, 
stowarzyszenia,  w  ramach   których  miasto  przede  wszystkim  pokrywało  koszty  związane 
z zakupem nagród, niektórych kosztów organizacyjnych, a kwota wydatkowana przez miasto w ten 
sposób na koniec października 2008r. wyniosła 40.318 zł. Powiedział,  że mówiąc o współpracy 
miasta  z  klubami  sportowym nie  sposób  pominąć  kwestii  utrzymania  infrastruktury  sportowej 
będącej  w  gestii  MOSiR  „Centrum”,  gdzie  ogólna  wydatkowana  kwota  wyniosła  400.430  zł 
z czego największe koszty są związane z utrzymaniem boiska centralnego przy ul. Bogumińskiej, 
natomiast  pozostałe  boiska  które  są  utrzymywane  ze  środków  MOSiR  to:  boisko  w  dzielnicy 
Kokoszyce, boisko w dzielnicy Wilchwy, boisko w dzielnicy Radlin II.  Niezależnie od kosztów 
utrzymania  infrastruktury  sportowej  w  mieście,  wydatkowane  również  są   środki  związane 
z inwestycjami w ramach infrastruktury sportowej, które głównie zostały poniesione na dwa boiska, 
a mianowicie na boisko w dzielnicy Wilchwy, gdzie powstaje budynek wraz z zapleczem socjalnym 
oraz na boisko centralne, gdzie zaistniała konieczność zainwestowania w instalację nagłośnienia. 
Zauważył,  że  łącznie  wydatkowano  559.755,38  zł  na  inwestycje  w  infrastrukturę  sportową 
w mieście. Stwierdził, że współpraca o charakterze finansowym, to nie jedyna forma współpracy, 
którą  miasto  podejmowało  w  bieżącym  roku  z  klubami  i  organizacjami  sportowymi.  Dobrze 
rozwijała  się  również   współpraca  o  charakterze  poza  finansowym  w  zakresie  informowania 
się  wzajemnie  o  realizowanych  przedsięwzięciach.  Zauważył,  że  miasto  wspólnie  z  klubami 
i stowarzyszeniami sportowymi tworzy zespoły o charakterze konsultacyjnym i doradczym: Radę 
Programową MKS „Odra” Wodzisław Śląski S.A. oraz Radę Sportu Miasta Wodzisławia Śląskiego. 
Stwierdził,  że  niezależnie  od  powyższego  miasto  udziela  pomocy  organizacyjnej  w  postaci 
konsultacji dotyczących spraw formalnych związanych z uzyskaniem osobowości prawnej TKKF 
„Karlik”, SS „Forma” oraz Prezydent Miasta objął patronat nad imprezami organizowanymi przez 
kluby i podmioty działające w obszarze sportu - KS „Gosław” Jedłownik, PZW Wodzisław Śląski, 
Automobilklub Śląski, Stowarzyszenie Sympatyków Odry Wodzisław Śląski. 

Nikt nie miał pytań do przedmiotowej informacji. 

Ad 4.
Informacja Dyrektora MOPS o stanie pomocy społecznej w Wodzisławiu Śląskim- problemy osób 
bezdomnych przed zimą 2008-2009. Temat omówiła pani Anna Łasocha Dyrektor MOPS.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  informacja  była  szczegółowo  omawiana 
na  dwóch  komisjach;  radni  otrzymali  materiał  wcześniej.  W  związku  z  powyższym  zapytał, 
czy ktoś ma pytania do referującej?             

Radna  W.  Kiermaszek-Lamla  poprosiła,  aby  pani  Dyrektor  omówiła  szczegółowo  problemy 
z  którymi  boryka  się  ośrodek w pracy  ze  środowiskiem osób bezdomnych,  a  w szczególności 
z  brakiem  całodobowego  nadzoru  w  schronisku,  szczególnie  w  dni  wolne  od  pracy  i  święta. 
Poprosiła o przedstawienie również problemu bliskości mieszkań socjalnych. 

Dyrektor  MOPS  pani  A.  Łasocha  zauważyła,  że  środowisko  osób  dotkniętych  bezdomnością 
jest szczególnie trudnym środowiskiem, są to osoby wywodzące się niejednokrotnie z środowisk 
marginalnych i  nie tyle  zagrożonych wykluczeniem społecznym ile  już wykluczone społecznie. 
Nadmieniła,  że  praca  z  takimi  ludźmi  jest  bardzo  trudna,  dlatego  nie  można  tutaj  mówić 
o książkowych sytuacjach, gdy pracownik socjalny podaje jakieś osobie drogę wyjścia, a ta osoba 
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korzysta z tej rady i jest wszystko w porządku. Zauważyła, że powyższe nie ma miejsca, gdyż praca 
socjalna jest pracą, która niestety toczy się przez wiele lat; przez wiele lat pracownicy socjalni 
muszą wpływać na takie osoby i starać się im pomagać, jednak nie zawsze osiągając takie efekty 
jakie  by  sobie  życzyli.  Stwierdziła,  że  ośrodek  pomocy  społecznej  w  Wodzisławiu  Śląskim 
zatrudnia ogromną rzeszę specjalistów, którzy robią najwięcej ile mogą i uzyskują efekty, swojej 
pracy. Powiedziała, że jeżeli chodzi o  schronisko na ul. Marklowickiej, to jest ono prowadzone 
przez Towarzystwo Charytatywne "Rodzina", gdzie są kierowane osoby bezdomne przez MOPS 
Wodzisław  Śl., natomiast nadzór nad schroniskiem sprawuje Prezes i Wiceprezes Towarzystwa. 
Nadmieniła, że panie zajmujące się osobami bezdomnymi mają najbliższy kontakt z nimi, natomiast 
MOPS wydaje skierowania, pomaga kierownictwu Towarzystwa w formie materialnej. Zauważyła, 
że jeżeli chodzi o problem z prowadzeniem nad schroniskiem całodobowego nadzoru, to związany 
jest on z tym, iż pani G. Mnich przebywa w schronisku do godziny 17,00, natomiast po godzinie 
17,00  nadzoru  nad  schroniskiem  nie  ma.  Obecnie  z  byłego  pokoju  socjalnego  zostało 
wygospodarowane  pomieszczenie  w którym umieszczono dwóch  panów,  którzy  mają  mniejszy 
problem z  alkoholem i  oni  w godzinach  popołudniowych  sprawują  nadzór,  aczkolwiek  należy 
otwarcie  powiedzieć,  iż  osoby  bezdomne  są  dotknięte  problemem  alkoholowym  i  dopóki 
w  schronisku  jest  nadzór  wszystko  jest  w  porządku,  natomiast  w  godzinach  popołudniowych 
gdy nie ma nadzoru, osoby bezdomne zachowują się jak tzw. pies urwany ze smyczy. Stwierdziła, 
że  pracownicy  ośrodka  nie  mogą  tych  osób  bezdomnych  przekreślać,  trzeba  z  nimi  pracować 
dlatego  również  pomyślano  nad  zintensyfikowaniem  patroli  Straży  Miejskiej  czy  Policji  przy 
schronisku  w  godzinach  popołudniowych  i  późnowieczornych,  aby  mężczyźni  przebywający 
w schronisku czuli, iż jest nad nimi sprawowana jakaś kontrola. Zauważyła, że ostatnio niepokojąca 
sytuacja w schronisku miała miejsce na początku tego roku; obecnie bezdomni sprawują się dobrze. 
Powiedziała,  że  przyjęty  przez  gminę  program  wychodzenia  z  bezdomności  jest  programem 
trójstopniowym,  obejmuje  noclegownię,  schronisko  i  mieszkania  chronione.  Poinformowała, 
że mieszkania chronione zostały już pozyskane przez ośrodek, a obecnie trwa etap umeblowania 
tych mieszkań, po czym część osób zostanie tam przeniesiona. Nadmieniła, że osoby przeniesione 
do mieszkań chronionych mogą w nich przebywać przez 3 lata, następnie mogą ubiegać się o lokal 
socjalny.  Powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  problem  związany  z  utrzymaniem  trzeźwości  przez 
bezdomnych, to ośrodek pozyskuje również fundusze unijne, dzięki którym prowadzone są grupy 
wsparcia dla osób bezdomnych, gdzie pomaga się im wyjść z tego środowiska, jednakże to oni sami 
muszą  chcieć  zerwać  z  prowadzonym  przez  nich  dotychczas  stylem  życia.  Zauważyła, 
że w schronisku są również prowadzone zajęcia terapeutyczne, które mają różny skutek. Natomiast 
jeżeli chodzi o bliskość mieszkań socjalnych, to jest to wyraźny problem, jednak jest on w pewnym 
stopniu rozwiązany,  gdyż zostały zamontowane mocne drzwi,  domofon,  monitoring,  aby osoby 
zamieszkujące mieszkania socjalne nie przychodziły do noclegowni i odwrotnie.

Radny  J.  Grabowiecki  stwierdził,  że  rozumie,  iż  w  Wodzisławiu  Śl.  funkcjonuje  noclegownia 
i schronisko?

Dyrektor  MOPS  pani  A.  Łasocha  powiedziała,  że  jest  zapisane  w  programie  wychodzenia 
z bezdomności, iż ma funkcjonować schronisko i noclegownia, natomiast o ile schronisko działa 
i  funkcjonuje,  o  tyle  jeżeli  chodzi  o  noclegownię  trudno  powiedzieć,  gdyż  z  posiadanych 
dokumentów wynika, iż noclegownia miała zostać utworzona w pomieszczeniu po byłej kwaszarni 
i w dalszym ciągu jest to na etapie przygotowań. Stwierdziła, że Towarzystwo chce pozyskać środki 
na wykonanie remontu tego pomieszczenia, jednak należałoby się zastanowić, czy jest to zasadne, 
czy nie lepiej byłoby w początkowej fazie wygospodarować miejsca na noclegownię w schronisku. 

Radny  J.  Grabowiecki  stwierdził,  że  dwa  lata  temu  Rada  Miejska  podejmowała  uchwałę 
o utworzeniu noclegowni z pomieszczenia po byłej kwaszarni. Nadmienił, że z posiadanych przez 
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niego informacji wynika, że na ten cel były przeznaczone jakieś środki, jednak sprawa ta umarła. 
Zauważył, że w dalszym ciągu stoimy w tym samym miejscu. 

Dyrektor MOPS pani A. Łasocha stwierdziła, że program który został uchwalony zawiera zapis, 
iż  schronisko  powinno  być  na  ul.  Marklowickiej.  Zauważyła,  że  z  informacji,  które  uzyskała 
od Prezes Towarzystwa noclegownia ma zostać utworzona w pomieszczeniu po byłej kwaszarni. 
Powiedziała, że jest otwarta na to, aby Towarzystwo pozyskiwało środki i rozwijało swoje zasoby 
lokalowe, jednak uważa, iż z pomieszczeń schroniska powinno się wygospodarować pomieszczenie 
na noclegownię. Zauważyła, że w ubiegłym roku bezdomnych z naszego regionu było 25, jednak 
panowie w tym schronisku przebywali  rotacyjnie,  natomiast  w obecnym roku bezdomnych jak 
do tej pory było dziesięciu. 

Radny J. Grabowiecki poprosił, aby mówiąca przedstawiła zapisy programu, w którym znajduje 
się informacja na temat noclegowni, bo trudno żeby program obejmował coś, czego nie ma.

Dyrektor  MOPS  pani  A.  Łasocha  powiedziała,  że  prowadzenie  noclegowni  nie  jest  zadaniem 
MOPS-u,  że  nie  jest  w  stanie  odpowiedzieć  na  pytanie,  dlaczego  pomieszczenie  kwaszarni 
nie zostało zaadaptowane na noclegownię. 

Radny  J.  Grabowiecki  powiedział,  że  wie,  iż  administratorem  budynku  na  ul.  Marklowickiej 
jest  ZGMiR  i  to  właśnie  ZGMiR  miał  pomieszczenie  kwaszarni  remontować.  Stwierdził, 
że  nie  oczekuje  żadnej  odpowiedzi  od  referującej  w  tym temacie,  jedynie  sygnalizuje,  iż  taki 
problem istnieje. 

Dyrektor MOPS pani A. Łasocha stwierdziła, że jej zdaniem pomieszczenie kwaszarni powinno 
zostać  przeznaczone  na  świetlicę  dla  dzieci  mieszkających  w  mieszaniach  socjalnych, 
gdyż w związku ze skalą bezdomności na terenie  naszej gminy 22 miejsca,  którymi dysponuje 
schronisko i 4 miejsca w mieszkaniach chronionych w zupełności wystarczą. Zauważyła, że rodzi 
się pytanie, dlaczego gmina Wodzisław Śl. ma zabezpieczać miejsca w schronisku dla  bezdomnych 
z całego powiatu wodzisławskiego?

Radny J. Grabowiecki zapytał, co się dzieje jeżeli problem bezdomności dotyczy kobiet?

Dyrektor MOPS pani A. Łasocha  powiedziała, że jeżeli bezdomnością zostaje dotknięta kobieta, 
to  MOPS ma  nawiązane  kontakty  ze  schroniskami  na  terenach  innych  gmin,  które  przyjmują 
kobiety.  Nadmieniła,  że  bezdomne  kobiety  najczęściej  są  kierowane  do  schroniska  Arka 
w Raciborzu.

Radny  J.  Grabowiecki  zapytał,  jak  mieszkaniec  np.  bloku  ma  postępować  czy  zareagować 
na  spotkania  bezdomnych  w  piwnicach  czy  na  nocowanie  w  namiotach  przy  budynkach, 
jak w takiej sytuacji ma postępować i do kogo zgłosić taką sytuację? 

Dyrektor MOPS pani A. Łasocha zaproponowała, aby w pierwszej kolejności taką osobę kierować 
do MOPS, gdyż pracownicy socjalni uruchamiają wtedy cały szereg działań m.in. ustalają z jakiej 
gminy  pochodzi  bezdomny.  Jeżeli  osoba  bezdomna  jest  mieszkańcem  gminy  Wodzisław  Śl. 
to  proponuje  się  umieszczenie  takiej  osoby  w  schronisku  na  ul.  Marklowickiej,  jeżeli 
jest to mieszkaniec innej gminy, to kontaktuje się z MOPS-em w tej gminie, a zazwyczaj wydawane 
są skierowania do jakieś noclegowni czy schroniska, aby osoba bezdomna miała zabezpieczone 
pierwsze  potrzeby.  Natomiast  jeżeli  taka  sytuacja  ma  miejsce  w  godzinach  nocnych, 
to zaproponowała, aby wtedy kontaktować się ze Strażą Miejską bądź z Policją, które to dowiozą 
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bezdomnych  do  schroniska  na  Marklowickiej  na  jedną  noc,  a  cała  procedura  wdrażana 
jest przez pracownika socjalnego na drugi dzień. 

Radny  J.  Grabowiecki  zapytał,  czy  może  poinformować  mieszkańców  jednego  z  bloków, 
że ich starania prowadzone od roku, aby jednego bezdomnego zabrać z piwnicy przybiorą efekt 
i wyprowadzony on zostanie z tej piwnicy?

Dyrektor MOPS pani A. Łasocha stwierdziła, że jeżeli ma na myśli tego samego pana co radny 
J. Grabowiecki, to należy mieć na uwadze, że on nie chce stamtąd pójść, jak również w świetle 
naszych przepisów nie jest on osobą bezdomną, gdyż nie został wymeldowany ze swojego miejsca 
zamieszkania. Zauważyła, że w tym przypadku doszło do konfliktu rodzinnego, a cała ta sytuacja 
jest  znana  pracownikom  socjalnym,  jednak  ten  pan  nie  chce  nic  zrobić  w  kierunku  wyjścia 
z bezdomności. 

Radny  J.  Grabowiecki  zauważył,  że  zazwyczaj  osoby  bezdomne  są  w  konflikcie  z  rodziną 
i są pozbawione opieki rodziny. 

Dyrektor  MOPS  pani  A.  Łasocha  stwierdziła,  że  osoby  bezdomne  są  wymeldowane  decyzją 
administracyjną z miejsca pobytu stałego, nie mając możliwości powrotu. 

Radny  J.  Grabowiecki  stwierdził,  że  decyzja  administracyjna  o  wymeldowaniu  jest  możliwa 
po spełnieniu trzech warunków, a jednym z nich jest trwałe nieprzebywanie w swoim mieszkaniu. 
Powiedział,  że  z  powyższych  wypowiedzi  wynika,  iż  informacje  o  osobie  bezdomnej  zgłasza 
się do MOPS i to ośrodek nadaje sprawie dalszego biegu. Zauważył, że wcześniej pani dyrektor 
odpowiadając na pytanie radnej Kiermaszek-Lamla powiedziała, że szczególną uwagę zwraca się 
na  osoby  z  problemami  alkoholowymi  przebywające  w  schronisku  i  lokalach  socjalnych, 
a  co  z  resztą  osób,  czy  pomoc  ich  również  obejmuje  oraz  w jaki  sposób  trzeba  te  przypadki 
zgłaszać?

Dyrektor MOPS pani A. Łasocha powiedziała, że również osoby które nie przebywają w schronisku 
lub  lokalach  socjalnych,  a  mają  problem  z  alkoholem,  są  objęte  pomocą,  pod  warunkiem, 
że te osoby zwrócą się o pomoc. Zauważyła, że ośrodek ma 17 pracowników pracujących w terenie 
i nie są oni w stanie wiedzieć co się dzieje w każdym zakątku miasta. Nadmieniła, że pracownicy 
ośrodka mają informacje o dzikiej noclegowni na ul. Marklowickiej i również tam często są, być 
może nawet  z większą częstotliwością aniżeli  Straż Miejska czy Policja,  starając się przekonać 
panów tam nocujących do zmiany stylu życia. 

Radny  J.  Grabowiecki  zauważył,  że  jeżeli  jest  osoba,  którą  można  potraktować  jako  osobę 
z rodziny patologicznej, to można ją zgłosić do ośrodka. 

Dyrektor  MOPS  pani  A.  Łasocha  powiedziała,  że  jest  to  najwłaściwsza  droga,  gdyż  wtedy 
pracownicy socjalni mogą rozpocząć dalsze działanie. 

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że w ostatnim czasie występują przypadki braku opieki rodzin 
czy dzieci nad swoimi rodzicami, chodzi o osoby starsze, które często w różny sposób pojmują 
utrzymanie czystości i  porządku w domu, natomiast  szacunek dla cudzego mienia  mają bardzo 
duży, bo przetrzymują go u siebie w domu. Zauważył, że problem zaczyna narastać, gdy dochodzi 
do odnalezienia rodziny takich osób i okazuje się, że te rodziny wcale nie są takie biedne, nawet 
często  dysponują  budynkami  jednorodzinnymi.  Zapytał,  czy  jest  wyjście  z  takich  sytuacji, 
czy w jakiś sposób można im zapobiegać?
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Dyrektor  MOPS  pani  A.  Łasocha  powiedziała,  że  ośrodek  takim  osobom  starszym  może 
zaproponować pomoc sióstr  PCK, opiekuna bądź  wolontariusza.  Zauważyła,  że  pomimo tego, 
iż taki opiekun posprząta  mieszkanie,  wyniesie wszystkie niepotrzebne rzeczy,  to starsza osoba 
ciepiąca na tzw. starozbieractwo przyniesie te wszystkie rzeczy z powrotem. Stwierdziła, że jest 
to  bardzo  duży  problem,  gdyż  wzrasta  odsetek  osób  w  wieku  podeszłym  i  niektóre  osoby 
nie potrafią sobie poradzić, chorują na dziwne dolegliwości. Mówiąca poprosiła, aby w przypadku 
gdyby ktoś  miał  do  czynienia  z  taką  osobą,  zgłaszać  takie  sprawy do MOPS-u,  a  pracownicy 
ośrodka skontaktują się z rodziną takiej osoby, gdyż obowiązuje w Polsce kodeks rodzinny, który 
nakazuje opiekę nad starszymi osobami.  Zauważyła,  że egzekwowanie obowiązku sprawowania 
opieki  nad  osobami  starszymi  przede  wszystkim  przez  dzieci,  przypada  ośrodkowi,  którego 
pracownicy informują jakie mogą być konsekwencje nie  zajęcia się  rodzicami,  często uprzedza 
się dzieci takich osób, że ośrodek może wnieść sprawę na drogę sądową. 

Radny J.  Grabowiecki  stwierdził,  że  posiada  kilka  pism,  które zostały wysłane do dzieci  osób 
starszych które  nie  radzą  sobie  z  niektórymi  rzeczami  i  należy  otwarcie  przyznać,  iż  grzeczna 
rozmowa z rodziną osoby starszej potrzebującej pomocy czasem nie pomaga. 

Radna T.  Rybka stwierdziła,  że  również  szkoły  współdziałają  z  ośrodkiem w celu  polepszenia 
statusu  społecznego niektórych  rodzin.  Powiedziała,  że  jest  wielu  sponsorów,  którzy  pomagają 
w sponsorowaniu obiadów dla dzieci z rodzin najuboższych. Zapytała, które szkoły w Wodzisławiu 
Śl.  korzystają np.  z pomocy Śląskiego Banku Żywności w celu wspomożenia swoich stołówek 
szkolnych, co również przyczyniłoby się do zmniejszenia kosztów obiadów i mogłoby przyczynić 
się do zwiększenia ilości dzieci objętych dożywianiem?

Dyrektor MOPS pani A. Łasocha powiedziała, że z informacji posiadanych przez pracowników 
ośrodka takie akcje są prowadzone, natomiast trudno jest wymienić szkoły korzystające z tego typu 
pomocy. 

Radna  T.  Rybka  stwierdziła,  że  również  radni  powinni  rozpropagować  tę  formę  pomocy, 
gdyż dzięki temu można zdobyć żywność za darmo i objąć pomocą dużą liczbę ludzi. 

Dyrektor MOPS pani A. Łasocha powiedziała, że nie widzi problemu ażeby pracownicy ośrodka 
w kontaktach z pedagogami szkolnymi uczulali ich na to, aby ci mając kontakt z intendentkami 
w szkołach informowali je o takiej możliwości pozyskania żywności. 

Radny  E.  Szczygieł  powiedział,  że  Komisja  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  Rady  Miejskiej 
na  swoim  ostatnim  posiedzeniu  odbyła  wizję  lokalną  w  schronisku  na  ul.  Marklowickiej. 
Stwierdził, że obietnica zagospodarowania pomieszczenia po byłej kwaszarni i zlokalizowania tam 
noclegowni  pozostała  w  sferze  marzeń,  natomiast  pojawił  się  inny  bardzo  duży  problem 
a mianowicie rozdzielenie schroniska od mieszkań socjalnych. Nadmienił, że należy w powyższym 
celu  zabezpieczyć  odpowiednie  środki  w  budżecie,  a  pani  A.  Chudzik  II  Zastępca  Prezydenta 
Miasta wyraziła zgodę na wykonanie kalkulacji kosztów przebudowy. Stwierdził, że w schronisku 
znajduje  się  bardzo  dużo  żywności  dostarczonej  ze  Śląskiego  Banku  Żywności,  jednak 
aby otrzymać tę pomoc należy udać się na ul. Marklowicką. Zauważył, że osoby, które najbardziej 
potrzebują  tej  pomocy  czyli  osoby  starsze  mieszkające  w  centrum  miasta  mają  trudność 
z  pokonaniem tak  dużej  odległości,  dlatego  zasadnym byłoby,  aby punkt  wydawania  żywności 
został  usytuowany  również  w  centrum  miasta.  Stwierdził,  że  również  rodzi  się  potrzeba 
zatrudnienia dwóch pracowników. Mówiący pogratulował pani Dyrektor dotychczasowej pracy. 
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  samotna  matka  z  dzieckiem,  która  została 
nieszczęśliwie doświadczona przez życie, ma możliwość uzyskania na jakiś czas schronienia?

Dyrektor  MOPS pani  A.  Łasocha  powiedziała,że  jeżeli  chodzi  o  ofiary  przemocy  w rodzinie, 
to udzielanie pomocy takim osobą leży w gestii powiatu. Zauważyła, że w starym szpitalu został 
otwarty Ośrodek Wsparcia dla Ofiar Przemocy w Rodzinie i wszystkie osoby nie tylko z terenu 
Wodzisławia Śl., mogą znaleźć tam schronienie do czasu znalezienia miejsca w Domu Samotnej 
Matki.  Również  doraźnie  funkcjonuje  Ośrodek  Wsparcia  dla  osób  dotkniętych  przemocą 
na ul. Wałowej w którym oprócz schronienia prowadzone są specjalistyczne terapie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za przedstawienie tematu. 

Ad 5.
Podjęcie uchwał:

a) Uchwała w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2008 rok.
            Zreferował pan Tadeusz Bednorz Skarbnik Miasta. 

Skarbnik Miasta T. Bednorz powiedział, iż projekt uchwały był przedstawiany na Komisji Budżetu 
i  uzyskał  pozytywną  opinię  tejże  komisji.  Następnie  poprosił  o  wprowadzenie  dwóch 
autopoprawek, a mianowicie w załączniku nr 1:
– w związku z otrzymaną dotacją celową na realizację zadań wynikających z ustaw o pomocy 

osobom uprawnionym do alimentów oraz świadczeń rodzinnych - kwota 70.963 zł,
– zwiększa  się  dotacje  na   zadania  bieżące  realizowane  na  podstawie  porozumień  między 

jednostkami  samorządu  terytorialnego  (podpisane  porozumienie  z  gminą  Gorzyce) 
z przeznaczeniem na wydatki bieżące Straży Miejskiej - kwota 35.707 zł.

Radny M. Balcer zapytał, czy można spodziewać się, iż z bieżącego roku budżetowego pozostaną 
wolne  środki?  Poprosił,  aby  w  przypadku  gdyby  takowe  środki  pozostały  kwotę  5-7  tys.  zł 
przeznaczyć na czyszczenie oczka wodnego w Parku Miejskim.  

Skarbnik Miasta T. Bednorz powiedział, że dopiero po rozliczeniu tegorocznego budżetu będzie 
można mówić o kwocie wolnych środków. Nadmienił, że na pewno jeżeli wolne środki pozostaną 
w budżecie w odpowiednim czasie Prezydent Miasta zaproponuje ich podział. 

Nikt więcej nie miał pytań.

Uchwała nr XXVIII/276/08  w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2008 
rok została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 20, nieobecny na sali - J. Grabowiecki).

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił trzydziestominutową przerwę (od 10,25 do 10,50).

Po przerwie.

b) Uchwała w sprawie wystąpienia do Trybunału Konstytucyjnego z wnioskiem o stwierdzenie 
niezgodności  przepisów  prawa  wydanych  przez  Ministra  Gospodarki,  Pracy  i  Polityki 
Społecznej z Konstytucją. 

            Zreferował pan Jacek Matyja Naczelnik Wydziału Finansowo-Budżetowego. 

Nikt nie miał pytań.
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Uchwała  nr  XXVIII/277/08  w  sprawie  wystąpienia  do  Trybunału  Konstytucyjnego 
z  wnioskiem  o  stwierdzenie  niezgodności  przepisów  prawa  wydanych  przez  Ministra 
Gospodarki,  Pracy  i  Polityki  Społecznej  z  Konstytucją  została  jednogłośnie  podjęta (ilość 
głosów: za - 19, nieobecni na sali: D. Hajok, B. Bielawska).

c) Uchwała w sprawie zarządzenia wyborów do organów dzielnic. 
            Zreferował pan Lech Litwora Przewodniczący Rady Miejskiej. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  uchwała  dotyczy  wyborów  do  Rad  Dzielnic. 
Nadmienił, iż harmonogram wyborów dostępny jest w Biurze Rady Miejskiej. Następnie zapytał, 
czy ktoś ma pytania do przedstawianej uchwały?

Radny  M.  Balcer  zapytał,  czy  istniałaby  możliwość  stworzenia  dwóch  okręgów  wyborczych 
w dzielnicy Wilchwy, gdyż ta dzielnica składa się jakby z dwóch części a mianowicie: z Oś. 1 Maja 
oraz mieszkańców domków jednorodzinnych?

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, iż nie ma takiej możliwości. 

Nikt więcej nie miał pytań. 

Uchwała  nr  XXVIII/278/08  w  sprawie  zarządzenia  wyborów do  organów dzielnic  została 
jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 20, nieobecny na sali: R. Szamatowicz).

d) Uchwała  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Współpracy  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego 
z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami  uprawnionymi  ustawą  o  działalności 
pożytku publicznego i wolontariacie, w 2009 roku. 

         Zreferowali: pani Aleksandra Chudzik II Zastępca Prezydenta Miasta, pan Zbigniew Podleśny 
         Naczelnik Wydziału Strategii Rozwoju Miasta. 

II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  A.  Chudzik  powiedziała,  że  dokonując  zmiany  w  regulaminie, 
również  chce  dokonać  zmiany  mentalności.  Mówiąca  przytoczyła  krótką  anegdotę:  „młode 
małżeństwo gotuje szynkę wielkanocną i żona odkrawa prawy koniec, lewy koniec i wkłada szynkę 
do garnka, mąż pyta żony dlaczego odkroiła te dwa końce, a żona na to, że nie wie, ale jej mama 
zawsze tak robiła. Małżonkowie idą na obiad do teściowej i zięć pyta teściową dlaczego odkrawają 
końce szynki, na to teściowa odpowiada, że nie wie, ale tak zawsze robiła jej mama. Na szczęście 
babcia  żyje  i  przy  okazji  wspólnej  kolacji  pyta  babcię  dlaczego  odkrawają  końce  szynki, 
aby ugotować szynkę wielkanocną, na to babcia łapie się za głowę i mówi tak: dzieci moje, u nas 
nigdy nie było tak dużego garnka, żeby wsadzić całą szynkę”. Stwierdziła, że od marca do końca 
września spotkano się na ponad 10 spotkaniach z organizacjami pozarządowymi, tak aby wspólnie 
wypracować program, który będzie im ułatwiał prace, a urzędowi ułatwi całą działalność społeczną. 
Powiedziała,  że  po  tych  zorganizowanych  10  spotkaniach  z  organizacjami  pozarządowymi, 
mówiąca była na spotkaniu zarządu jednego ze stowarzyszeń zajmującego się dziećmi, na którym 
to jego prezes stwierdziła, iż nie warto wnioskować o dotację bo zawsze tak było, iż się nie udało 
jej pozyskać. Nadmieniła, że proponowany program będzie trudny do przyjęcia, gdyż mocno burzy 
przyzwyczajenia,  gdyż  program  jest  konkretny,  wyznacza  konkretne  zadania  do  konkursów, 
do których będą przystępować konkretne organizacje. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  bardzo  podobał  się  mu  występ  pani  Prezydent. 
Powiedział,  że  chciałby  zaproponować,  aby  każdy  kto  będzie  chciał  zabrać  głos,  najpierw 
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powiedział jakiś kawał. Nadmienił, że zdaje sobie sprawę z faktu, iż ta propozycja nie przejdzie 
dlatego nie poddaje jej nawet pod głosowanie. 

Naczelnik Wydziału Strategii Rozwoju Miasta Z. Podleśny powiedział, że tak na prawdę prace nad 
tegorocznym programem współpracy miasta z organizacjami pozarządowymi zaczęły się wiosną 
tego roku w ramach projektu „Gmina -tu  wszystko  się  zaczyna”,  w trakcie  którego spotykano 
się  z  organizacjami  pozarządowymi  i  wymieniano  się  wzajemnymi  oczekiwaniami.  Zauważył, 
że  w  tych  spotkaniach  oprócz  przedstawicieli  organizacji  pozarządowych,  urzędników  Urzędu 
Miasta brali udział również radni. Powiedział,że kontynuacją tego cyklu spotkań w ostatnich dniach 
wakacji  było  spotkanie  dotyczące  konsultacji  społecznych  w ramach współpracy  na  rok  2009, 
a następnie odbyło się szereg konsultacji tematycznych z organizacjami pozarządowymi w zakresie 
kultury  i  sportu,  zdrowia,  edukacji,  ekologii  dlatego,  że  każda  z  tych  grup  miała  inny  zakres 
zainteresowania. Poinformował, że 7 października br. odbyło się ostatnie podsumowujące spotkanie 
ze wszystkimi organizacjami w trakcie którego został przedstawiony program w takim kształcie jaki 
został  przedstawiony  radnym.  Nadmienił,  że  w  trakcie  tego  ostatniego  spotkania  organizacje 
pozarządowe zgłosiły jedną uwagę. Stwierdził, że zasadnicze zmiany w programie dotyczą głównie 
§7 tegoż regulaminu,  a polegają na tym, że oddzielnie określa się obszary działania z zakresu: 
edukacji,  kultury fizycznej  i  sportu,  kultury,  zdrowia,  ochrony środowiska,  pomocy społecznej, 
gdyż każdy z tych obszarów charakteryzuje się innymi celami, które stawiają sobie organizacje 
pozarządowe i miasto za cele do osiągnięcia. Zauważył, że bardzo ważne są zapisy §7 ust. 2 gdzie 
są  określone  zadania  przewidziane  do  zlecenia,  gdyż  do  tej  pory  organizacje  pozarządowe 
dowiadywały  się  jakie  zadania  miasto  chce  zlecać  dopiero  w  momencie  ogłoszenia  konkursu, 
po czym organizacje pozarządowe miały 30 dni od dnia ogłoszenia konkursu na złożenie oferty. 
Nadmienił,  że  podczas  prowadzonych  konsultacji  przedstawiciele  organizacji  pozarządowych 
zgłaszali, iż okres 30 dni na zapoznanie się z ofertą zadań i złożenie projektu do konkursu jest 
okresem  zbyt  krótkim.  W  związku  z  powyższym  proponowany  regulamin  w  momencie 
gdy  zostanie  podjęty  przez  Radę  Miejską  umożliwi  organizacjom pozarządowym wcześniejsze 
przeanalizowanie poszczególnych zadań przewidzianych do zlecenia przez miasto i to również daje 
im  możliwość  przygotowania  wcześniej  zarysu  projektu.  Zauważył,  że  to  również  jest  pewne 
zobowiązanie dla  miasta,  gdyż  w zadaniach określonych w regulaminie  miasto będzie  musiało 
ogłosić konkursy. Powiedział, że kolejną nowością w regulaminie są zapisy w § 10, gdzie w ust. 1 
są wskazywane kryteria oceny wniosków, a ust. 4 i 5 wskazuje zadania Pełnomocnika Prezydenta 
Miasta  ds.  Współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi.  Nadmienił,  że  pełnomocnik 
już w Urzędzie  Miasta  działa,  została nim pani Joanna Stolarska pracownik Wydziału Strategii 
Rozwoju  Miasta,  która  również  prowadziła  konsultacje  z  organizacjami  pozarządowymi. 
Stwierdził,  że  w związku z  ostatnimi  konsultacjami  z  organizacjami  pozarządowymi w trakcie 
których  został  przedstawiony  regulamin,  organizacje  wniosły  jedną  zmianę,  a  mianowicie 
zawnioskowały o wykreślenie z §10 ust.5 pkt. 4 „pełnienie roli mediatora pomiędzy organizacjami 
pozarządowymi  a  Miastem  w  sytuacjach  konfliktowych”,  gdyż  według  organizacji  mediator 
powinien  być  osobą  bezstronną,  a  jeżeli  będzie  nim  Pełnomocnik  Prezydenta  Miasta  trudno 
mu  będzie  zachować  bezstronność.  W  związku  z  powyższym  mówiący  wniósł  następujące 
autopoprawki:
– wykreślenie  z  §10  ust.5  pkt.  4  „pełnienie  roli  mediatora  pomiędzy  organizacjami 

pozarządowymi a Miastem w sytuacjach konfliktowych”,
– dodatnie w §6 ust. 4 w brzmieniu- „Współpraca między Miastem a podmiotami uprawnionymi 

Ustawą odbywać się będzie z poszanowaniem godności i dobrego imienia stron, a ewentualne 
sytuacje konfliktowe strony mogą rozstrzygać przy pomocy mediatora”.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś ma pytania, ewentualne uwagi?
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Przedstawiciel Stowarzyszenia „Przejrzysty Wodzisław” M. Radomski zapytał, jakimi kryteriami 
kierował się Urząd Miasta dobierając czy zapraszając organizacje pozarządowe do wzięcia udziału 
w konsultacjach?

Naczelnik Wydziału SRM Z. Podleśny stwierdził,  że nie dobierano organizacji  pozarządowych, 
gdyż zaproszenia zostały wysłane do wszystkich organizacji pozarządowych których dane znajdują 
się w bazie komputerowej Urzędu Miasta. 

Przedstawiciel  Stowarzyszenia  „Przejrzysty  Wodzisław”  M.  Radomski  stwierdził,  że  zadał 
to pytanie ponieważ Stowarzyszenie „Przejrzysty Wodzisław” takiego zaproszenie nie otrzymało.

Naczelnik  Wydziału  SRM  Z.  Podleśny  stwierdził,  że  prawdopodobnie  jest  to  wynikiem  tego, 
iż  Stowarzyszenie  nie  zgłosiło  swoich  danych  do  bazy  danych  Urzędu  Miasta.  Nadmienił, 
że zostało wysłanych ponad 100 zaproszeń. 

Przedstawiciel Stowarzyszenia Przejrzysty Wodzisław M. Radomski stwierdził, że odnosi wrażenie, 
iż w nagłówku można byłoby umieścić zapis konsultacje z wybranymi organizacjami , ponieważ 
Urząd Miasta wie o istnieniu Stowarzyszenia, chociażby z tego powodu, że jako jedyne uczestniczy 
w  obradach  sesji  Rady  Miejskiej  i  te  obrady  nagrywa.  Zapytał,  czy  miasto  ma  jakąś  wizję 
współpracy  z  ruchami  obywatelskimi  czyli  takimi  instytucjami,  które  nie  są  sformalizowane 
w formie stowarzyszeń i innych formach prawnych, a organizują sie na zasadzie rozwiązywania 
problemów, który w danym środowisku uznają za ważny, istotny? Stwierdził, że Stowarzyszenie 
„Przejrzysty Wodzisław” nie będzie partycypować w środkach, ani  starać się  o partycypowanie 
środków, dlatego że takiego zamiaru nigdy nie miało i zajmuje się wszelkimi sprawami społecznie. 

Naczelnik  Wydziału  SRM Z.  Podleśny podkreślił,  że  nie  dobierano stowarzyszeń  i  organizacji 
pozarządowych  wysyłając  zaproszenia  do  wzięcia  udziału  w  konsultacjach,  gdyż  wysyłając 
zaproszenia opierano się na korespondencji seryjnej, która bierze się z systemu informatycznego, 
który jest aktualizowany o ile organizacje pozarządowe czy stowarzyszenia w jakikolwiek sposób 
poinformują Urząd Miasta o zmianie np. adresu. Zauważył, że Urząd Miasta nie posiada żadnego 
adresu  do  korespondencji  ze  Stowarzyszeniem  Przejrzysty  Wodzisław,  prócz  tego, 
iż przedstawiciele biorą udział w sesji Rady Miejskiej. Stwierdził, że jego historia pracy w Urzędzie 
Miasta  jest  bardzo  krótka,  dlatego  nie  chciałby  się  wypowiadać  co  do  otwartości  miasta 
we  współpracy  z  grupami  niesformalizowanymi.  Nadmienił,  że  obecnie  nie  widzi  przeszkód, 
aby podejmować dialog z grupami, które nie działają w oparciu o ustawy o stowarzyszeniach. 

Przedstawiciel Stowarzyszenia Przejrzysty Wodzisław M. Radomski stwierdził, że dla tego rodzaju 
niesformalizowanych  grup  bardzo  ważna  jest  pomoc  prawna,  merytoryczna,  doradztwo,  które 
umożliwi organizacjom stworzenie pewnej przychylność ze strony Urzędu Miasta, Rady Miejskiej.

Naczelnik  Wydziału  SRM  Z.  Podleśny  stwierdził,  że  współpraca  z  czymś  na  kształt  koalicji 
lokalnej w Urzędzie Miasta nie jest czymś obcym, gdyż pracują zespoły interdyscyplinarne, które 
są  niesformalizowanym  tworem  skierowanym  na  rozwiązywanie  konkretnych  problemów 
społecznych,  grup  osób  z  najróżniejszych  instytucji.  Zauważył,  że  w  urzędzie  pomaga 
się organizacjom niesformalizowanym.

Przedstawiciel  Stowarzyszenia  „Przejrzysty  Wodzisław”  M.  Radomski  stwierdził,  że  głównie 
chodzi o to, aby pierwszy kontakt takiej inicjatywy z miastem, urzędnikami nie był zniechęcający 
w dalszej działalności, lecz aby był bodźcem do dalszej działalności. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że kwestia przedstawiona przez pana M. Radomskiego 
jest słuszna i ma nadzieję, iż pan Naczelnik Wydziału SRM zajmie się tym problemem. Zauważył, 
że jeżeli chodzi o kwestię niepowiadomienia o prowadzonych konsultacjach, to wina leży po obu 
stronach,  zarówno  wina  jest  Urzędu  Miasta  jak  i  Stowarzyszenia,  gdyż  środków, 
żeby się skontaktować jest bardzo dużo, m.in. prasa lokalna o tym pisała, internet, itd. 

Radny J.  Wyleżych w kwestii  zgłoszonej  autopoprawki zapytał,  dlaczego zmieniono ten zapis? 
Stwierdził,  że  według  niego organizacje  pozarządowe mają  działać,  a  miasto  ma im pomagać, 
natomiast negocjator powinien być z Urzędu Miasta, gdyż środki na zadania są z Urzędu Miasta, 
a  negocjator  nie  ma  negocjować  między  Prezydentem  Miasta  a  pomiędzy  organizacjami 
pozarządowymi,  lecz  odwrotnie  on  ma  bronić  Prezydenta  Miasta  tym  bardziej,  że  środki 
będą uruchamiane w drodze konkursu.  Zaproponował,  aby powrócono do poprzedniego zapisu. 
Zapytał,  czy  całą  procedurę  konkursową  będzie  prowadził  Wydział  Strategii  Rozwoju  Miasta 
we wszystkich zakresach przewidzianych regulaminem?

Naczelnik Wydziału SRM Z. Podleśny odpowiadając na pytanie dotyczące prowadzenia procedur 
konkursowych  stwierdził,  że  jeżeli  oceny  formalnej  dokonuje  np.  Wydział  Strategii  Rozwoju 
Miasta, to wszystkie akta muszą znajdować się w tym wydziale, natomiast jeżeli ocena formalna 
będzie  dotyczyła  innych  zakresów,  np.  edukacji,  to  oceny  formalnej  będzie  dokonywał  inny 
Wydział i akta będą w tym wydziale. Powiedział, że w uwagach jak i we wniesionej autopoprawce 
jest  mowa  o  mediatorze,  a  mediator  to  nie  to  samo  co  negocjator.  Zauważył,  że  dotacje 
nie podlegają negocjacji, gdyż decyzję o przyznaniu dotacji wydaje organ, a komisja tak naprawdę 
ocenia merytorycznie, ile wart jest dany projekt, później następuje etap ewentualnych korekt tych 
ofert,  dla których zostało zaproponowane mniejsze dofinansowanie i  jeżeli  chodzi o to,  to nikt 
z zewnątrz nie może brać w tym udziału. Stwierdził, że mówiąc o mediatorze, to ma on głównie 
działać w wypadku, gdyby organizacje zostały źle potraktowane przez urzędników, nakreślić tok 
myślenia organizacji.  Powiedział,  że nigdzie nie ma mowy o negocjatorze, bo my nie możemy 
negocjować, jedynie można szukać płaszczyzny porozumienia przy ewentualnym konflikcie, który 
mógłby dotyczyć  np.  braku odpowiedzi  na pytanie.  Nadmienił,  że  w sytuacjach konfliktowych 
strony mogą zwrócić się do mediatora, a mediatorem jest osoba, na którą godzą się obie strony 
konfliktu. 

Radny  J.  Majda  zgodził  się  z  wypowiedzią  Naczelnika  Wydziału  SRM  pana  Z.  Podleśnego, 
iż mediatorem powinna być osoba na którą zgodzą się obydwie strony sporu, gdyż wtedy istnieje 
szansa na rozwiązanie sporu. Stwierdził, że mediator wchodzi tylko wtedy, gdy zaistnieje bardzo 
poważny konflikt. 

Radny  J.  Grabowiecki  zapytał,  czy  znane  jest  już  nazwisko  pełnomocnika?  Stwierdził, 
że w regulaminie bardzo ładnie zostały rozpisane zadania dla poszczególnych zakresów, jednak 
brakuje  jednego  tematu,  o  którym  mówiący  również  wspominał  na  komisjach,  a  mianowicie 
brakuje  zwrócenia  uwagi  na  poszanowanie  mienia.  Zauważył,  że  wystarczy  wyjść  na  miasto 
i zobaczyć, jakie szkody są ponoszone z tytułu niszczenia mienia gminnego i nie tylko. Powiedział, 
że w regulaminie nie ma ani słowa o przeciwdziałaniu niszczenia mienia czy informacji na temat 
poszanowania mienia.  Stwierdził,  że  tym tematem należało się  już dawno zająć,  bo niszczenie 
mienia  gminnego,  m.in.  koszy  na  śmieci,  jest  notoryczne,  np.  z  niedzieli  na  poniedziałek 
na  ul.  Radlińskiej  koło  kościoła  Św.  Herberta  wszystkie  znaki  drogowe  zostały  wyrwane, 
i do dzisiejszego dnia jeden znak z informacją o objeździe leży pod skarpą kościoła. Zauważył, 
że w żadnym programie tego problemu nie poruszono, tak jakby go nie było, a wystarczy tylko 
wyjść na miasto i zobaczyć budynki wielorodzinne, jednorodzinne, dom kultury, aby stwierdzić, 
że problem istnieje. Nadmienił, że powinien to być temat poruszany jako pierwszy w wychowaniu 
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społeczeństwa obywatelskiego, odpowiedzialnego za poszanowanie mienia komunalnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy radny proponuje uzupełnienie zapisów regulaminu?

Radny  J.  Grabowiecki  powiedział,  że  proponuje  uzupełnić  regulamin  o  zapis  dotyczący 
poszanowania mienia, bo o tym zapomniano. 

Radny  I.  Skupień  powiedział,  że  nie  do  końca  zgadza  się  z  wypowiedzią  radnego 
J. Grabowieckiego, gdyż program jest efektem pewnych rozmów, przeprowadzonych prac i jeżeli 
organizacje  pozarządowe,  bo  to  one  były  stroną  w  tych  rozmowach,  nie  dostrzegły  takiego 
problemu, to możemy jedynie pokiwać głową z ubolewaniem. Zauważył, że radni nie reprezentują 
organizacji pozarządowych. 

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że dlatego były prowadzone wspólne konsultacje, aby dostrzec 
problemy. 

II Zastępca Prezydenta Miasta A. Chudzik stwierdziła, że ten problem jest bardzo istotny, bardzo 
ważny.  Zauważyła,  że  o  tym problemie  już  kilkakrotnie  mówiono  na  sesjach,  dlatego  też  nie 
wpisano tej kwestii zadanie, ponieważ trudno byłoby takie zadanie przeprowadzić organizacjom 
pozarządowym.  Na komisjach  mówiono,  iż  tym zadaniem należałoby objąć  równolegle  w tym 
samym czasie  bardzo  dużą  grupę  młodych  ludzi,  dlatego  też  tym problemem będą  zajmowały 
się  zespoły interdyscyplinarne.  Poinformowała,  że  pierwsze spotkanie  z  pedagogami szkolnymi 
odbędzie się 5 listopada br.  o godz.  9,00 i  na tych spotkaniach będą tworzone m.in.  programy 
wychowawcze  dla  szkół,  bo  w  pierwszej  kolejności  należy  opieką  objąć  młodych  ludzi, 
aby  tego  typu  zajęcia,  spotkania  na  zajęciach  były  prowadzone  w  szkołach.  W  związku 
z powyższym nie wprowadzono do regulaminu tego zadania. 

Radny J. Grabowiecki stwierdził,  że nie widzi powodu, aby zwalniać organizacje pozarządowe, 
które będą korzystały ze środków budżetu miasta, z obowiązku propagowania poszanowania mienia 
komunalnego. Powiedział, że w takim wypadku zwalnia się organizacje pozarządowe z tego typu 
działania, gdyż miasto się tym zajmie. Zauważył, że również organizacje pozarządowe korzystają 
z  budżetu  miasta  i  jako  radny  dbający  o  budżet  miasta,  mówiący  ma  prawo  zadbać, 
aby te organizacje pozarządowe również zajęły się szerzeniem informacji na temat poszanowania 
mienia komunalnego. 

Radny E. Szczygieł zapytał, czy którakolwiek z organizacji pozarządowych starała się o pozyskanie 
środków z innych źródeł, chociażby z Urzędu Marszałkowskiego ?

II  Zastępca Prezydenta  Miasta  A.  Chudzik stwierdziła,  że  § 2  regulaminu mówi  co jest  celem 
programu współpracy, czyli od razu przedstawia się społeczne uwarunkowania, a w ust. 2 mowa 
jest  jakim  celom  będą  służyć  i  jest  tam  m.in.  zadanie  dotyczące  umacniania  w  świadomości 
mieszkańców  poczucia  ich  odpowiedzialności.  Powiedziała,  że  jeżeli  organizacja  pozarządowa 
występuje  do  miasta  o  pieniądze  na  zadanie,  którego  realizację  zleci  miasto,  to  już  od  razu 
ma  zagospodarować  wolny  czas  dzieciom,  a  tym  samym  przeciwdziała  wandalizmowi, 
bo np. powołując się na kluby sportowe, uczą one, iż nie należy niszczyć sprzętu, należy dbać 
o  własne  mienie.  Stwierdziła,  że  organizowanie  sztucznych  zajęć,  wymuszających  jakieś 
zachowanie nie przynosi żadnego efektu, wszystko musi być robione w kontekście całokształtu 
prac, więc program to zadanie realizuje bardzo dobrze. 
  

14



Radny J.  Grabowiecki  zapytał,  dlaczego nie  można  umieścić  w programie  zapisu  dotyczącego 
poszanowania mienia, a kwestia segregacji odpadów została ujęta, a to reguluje również  regulamin 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta oraz ustawa?

II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  A.  Chudzik  powiedziała,  że  dzieci  nie  czytają  ustaw 
ani  regulaminów.  Podkreśliła,  że  poszanowanie  mienia,  czystości,  dbanie  o  innych,  dbanie 
o starszych, dbanie o młodszych, dbanie o wrażliwość na los zwierząt,  wrażliwość na drugiego 
człowieka,  na  piękno,  na  brzydotę,  to  po  prostu  robi  się  w  procesie  wychowawczym,  robi 
się w ramach całokształtu działań. 

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że nie zależy nam na poszanowaniu mienia komunalnego. 

Radna D.  Hajok stwierdziła,  że  radny J.  Grabowiecki  jest  w błędzie,  ponieważ przy odrobinie 
dobrej  woli  to  zadanie  można  w  programie  odnaleźć.  Zauważyła,  że  wcześniej  zostało 
już powiedziane o celach, jakie zostały postawione, m.in. umacnianie w świadomości mieszkańców 
poczucia  odpowiedzialności  za  wspólnotę  lokalną,  działania  wspierające  aktywność,  tworzenie 
warunków do powstawania i rozwoju inicjatyw społecznych. Z powyższym wynika, iż młodzież 
będzie miała czas wolny zagospodarowany.

Radny J. Majda powiedział, że pisząc program KS „Wicher Wilchwy” wykazuje w nim jakie cele 
zostaną  osiągnięte,  np.  zostanie  osiągnięty  cel  -  poszanowania  mienia  poprzez  wpajanie 
i  uświadamianie młodzieży,  aby zwróciła  większą uwagę na poszanowanie mienia,  ale również 
prowadzone są pewne akcje, np. była prowadzona renowacja płyty boiska i młodzież uczestniczyła 
w tym i jest bardzo duże prawdopodobieństwo, iż będzie szanować to mienie. Natomiast  jeżeli 
chodzi o pytanie radnego E. Szczygła, to KS „Wicher Wilchwy” występuje o środki zewnętrzne, 
jednak jest je bardzo trudno pozyskać. Ostatnio klub przygotował program na pozyskanie środków 
na zakup sprzętu sportowego, jednak nie udało się zakwalifikować. Nadmienił,  że klub uzyskał 
pomoc biura ds. funduszy europejskich. Stwierdził,  że kluby zapewne będą coraz częściej sięgać 
po środki zewnętrzne, gdyż koszty utrzymania są coraz wyższe, a dotacje gminy wiadomo na jakim 
poziomie są, chociaż Komisja Oświaty(...) zabiega, aby pula tych środków wzrosła. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  istnieje  możliwość  dopisania  kolejnego  zadania 
do programu?

Naczelnik Wydziału SRM Z. Podleśny powiedział, że możliwość istnieje, ale wtedy wynikałaby 
konieczność prowadzenia kolejnych konsultacji społecznych, co spowoduje niemożność ogłoszenia 
konkursu w bieżącym roku.

Radny J. Wyleżych zapytał, czy jeżeli wniesiona autopoprawka dotycząca mediatora nie przejdzie, 
to  oznacza,  iż  cały  program musi  na  nowo przejść  drogę  konsultacji  społecznych?  Stwierdził, 
że radni mają prawo wnosić swoje uwagi, autopoprawki do zgłaszanych projektów uchwał.

Naczelnik Wydziału SRM Z. Podleśny powiedział,  że  organizacje  pozarządowe zgłosiły  pewną 
propozycję, która została przedstawiona obecnie radnym i jeżeli Rada Miejska nie wyrazi zgody 
na  jej  wprowadzenie,  to  zapisy  programu  nie  ulegną  zmianie.  Natomiast  zmiana,  którą 
zaproponował radny J. Grabowiecki, nie powoduje żadnych zmian jeżeli chodzi o doprecyzowanie 
tego, co już istnieje.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że najpierw pan Naczelnik uznał, iż istnieje problem 
dotyczący wprowadzenia proponowanej zmiany, a obecnie znowu mówi, iż go nie ma.
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Naczelnik Wydziału SRM Z. Podleśny powiedział,  że jeżeli  zmiana będzie polegać na dodaniu 
nowego  zadania  albo  zlikwidowaniu  któregoś  z  istniejących  zadań,  jednakże  należy  pamiętać 
iż istnieją pewne ograniczenia finansowe. 

Radny  J.  Wyleżych  zauważył,  że  jego  pytanie  dotyczyło  wniesionej  autopoprawki  przez  pana 
Naczelnika.

Naczelnik  Wydziału  SRM  Z.  Podleśny  powiedział,  że  przyjęcie  czy  odrzucenie  wniesionej 
autopoprawki  nie  ma  wpływu  na  prowadzenie  kolejnych  konsultacji,  gdyż  podana  propozycja 
została wniesiona przez organizacje pozarządowe, a radni mogą ją przyjąć bądź nie. Przypomniał, 
iż Pełnomocnikiem Prezydenta Miasta ds. Współpracy z organizacjami pozarządowymi jest pani 
J.  Stolarska.  Natomiast  odpowiadając  na  pytanie  radnego E.  Szczygła  dotyczące  pozyskiwania 
środków unijnych przez organizacje pozarządowe, to ten temat był poruszany na każdym spotkaniu 
z organizacjami, aczkolwiek jeszcze nie wszystkie biorą pod uwagę, iż środki na funkcjonowanie 
mogą pozyskać z innych źródeł. 

Radny  R.  Zalewski  zapytał,  czy  w  przypadku  gdyby  radni  zgłosili  autopoprawkę  polegającą 
na dodaniu punktu 7 w zakresie poszanowania mienia, nie miałoby to wpływu na opóźnienie prac 
związanych z ogłoszeniem konkursu?

Naczelnik Wydziału SRM Z. Podleśny powiedział, że jeżeli jest mowa o dodaniu nowego zadania, 
to musiałoby ono zostać poddane konsultacji. Zauważył, że jest jeszcze jedno wyjście a mianowicie 
w §2 ust. 2 dodać punkt 6.

Przewodniczący  Zarządu Dzielnicy  Osiedle  XXX-lecia  PRL,  Piastów,  Dąbrówki  pan  K.  Walas 
zauważył, że uszczegółowienie zapisów dotyczących poszanowania mienia społecznego nie byłoby 
nowym zadaniem, tylko polegałoby na uszczegółowieniu, co nie wymaga ponownych konsultacji.

Radny  J.  Kaczyński  stwierdził,  że  to  co  powiedziała  pani  A.  Chudzik  II  Zastępca  Prezydenta 
Miasta, pani radna D. Hajok oraz pan radny J. Grabowiecki ujęte jest w §7 pkt. 3 podpunkt a, f oraz 
pkt. 2 ust. 3 podpunkt 3, jak i w pkt. 5. Następnie zaproponował, aby w  §7 pkt. 5 podpunkt b 
rozszerzyć i dopisać - oraz zwrócenie uwagi na poszanowanie mienia.

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do przegłosowania następujących autopoprawek:
– wykreślenie  z  §  10  pkt.  5  podpunktu 4  w brzmieniu  „pełnienie  roli  mediatora  pomiędzy 

organizacjami pozarządowymi a Miastem, w sytuacjach konfliktowych” - ilość głosów: za - 17, 
przeciw - 2, wstrzymujących się - 2 - autopoprawka została przyjęta,

– dodanie  do  § 6  punktu  4 w  brzmieniu:  „Współpraca  między  Miastem  a  podmiotami 
uprawnionymi ustawą odbywać się będzie z poszanowaniem godności i dobrego imienia stron, 
a ewentualne sytuacje konfliktowe strony mogą rozstrzygać przy pomocy mediatora.” - ilość 
głosów: za - 16, przeciw - 3, wstrzymujących się - 1 - autopoprawka została przyjęta,

– rozszerzenie zapisu w § 7 pkt. 5 podpunkt b) o sformułowanie - „oraz zwrócenie uwagi na 
poszanowanie  mienia”  -  ilość  głosów:  za  -  20,  przeciw  -  0,  wstrzymujących  się  -  1  - 
autopoprawka została przyjęta.

Następnie  przystąpił  do  przegłosowania  całego  projektu  uchwały  wraz  z  wniesionymi 
autopoprawkami. 

Uchwała nr XXVIII/279/08  w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Miasta Wodzisławia 
Śląskiego  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami  uprawnionymi  ustawą 
o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, w 2009 roku została podjęta (ilość głosów: 
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za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących się - 2).

e) Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wyznaczenia stref płatnego parkowania na terenie 
miasta  Wodzisławia  Śląskiego z  jednoczesnym ustaleniem wysokości  stawek  opłat  oraz 
określeniem wysokości opłaty dodatkowej. 

          Zreferowała Pani J. Szymecka-Pysz Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
            Komunalnej.

Naczelnik Wydziału IMiGK pani J. Szymecka-Pysz powiedziała, że na wszystkich Komisjach była 
zgłaszana autopoprawka dotycząca zmiany opłat w strefie płatnego parkowania w górnej pierzei 
Rynku a mianowicie na wprowadzeniu w §1 ust.2 w następującym brzmieniu:
"2. §3 otrzymuje brzmienie:

"§3"

1. Ustala się następujące stawki opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w strefach 
płatnego parkowania z zastrzeżeniem ust. 2:
- za pierwszą godzinę parkowania – 1,50 zł,
- za drugą godzinę parkowania – 1,80 zł,
- za trzecią godzinę parkowania – 2,10 zł,
- za czwartą i kolejne godziny parkowania – 1,50 zł.

2. W strefie  płatnego parkowania na ul. Rynek – górna pierzeja (G) ustala się następujące stawki 
za parkowanie pojazdów samochodowych:
- za pierwszą godzinę parkowania – 2,50 zł,
- za drugą godzinę parkowania – 3,00 zł,
- za trzecią godzinę parkowania – 3,50 zł,
- za czwartą i kolejne godziny parkowania – 2,50 zł.”

Nadmieniła, że podstawowa opłata we wszystkich innych miejscach nie ulega zmianie, a powyższa 
propozycja  jest  wynikiem prowadzonej  dyskusji  na  Komisji  Gospodarki  Komunalnej(...),  która 
zauważyła, iż Rynek powinien być miejscem rekreacji i miejscem spędzania wolnego czasu przez 
rodziny.

Nikt nie miał pytań.

Uchwała  nr  XXVIII/280/08   zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  wyznaczenia  stref  płatnego 
parkowania na terenie miasta Wodzisławia Śląskiego z jednoczesnym ustaleniem wysokości 
stawek opłat oraz określeniem wysokości opłaty dodatkowej wraz z wniesioną autopoprawką 
została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 20, nieobecny na sali - Cz. Rychlik).

f) Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
miasta Wodzisławia Śląskiego obejmującego obszar pojedynczych działek.

            Zreferował pan W. Kulej Naczelnik Wydziału Architektury i Urbanistyki. 

Nikt nie miał pytań.

Uchwala  nr XXVIII/281/08   w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  miasta  Wodzisławia  Śląskiego  obejmującego  obszar  pojedynczych  działek 
została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 17, nieobecni na sali- Cz. Rychlik, W. Szymura, 
J. Wyleżych, Z. Wistuba).
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g) Uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium  uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Wodzisławia Śląskiego. 

            Zreferował pan W. Kulej Naczelnik Wydziału Architektury i Urbanistyki. 

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała  nr  XXVIII/282/08   w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Wodzisławia Śląskiego 
została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 17, nieobecni na sali- Cz. Rychlik, W. Szymura, 
J. Wyleżych, Z. Wistuba).

h) Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków OSP uczestniczących 
w  działaniach  ratowniczych  lub  szkoleniach  pożarniczych  organizowanych  przez 
Państwową Straż Pożarną lub gminę. 

            Zreferował pan P. Miguła Kierownik Biura Przeciwpożarowego. 

Radny A. Króliczek zapytał, czy wcześniej wypłacano ekwiwalenty, jeżeli tak to w jakich kwotach?

Kierownik Biura PPOŻ pan P.  Miguła powiedział,  że był tylko jeden przypadek kilka lat  temu 
i dotyczył członka OSP Turzyczka, kiedy wypłacono ekwiwalent, jednak było to związane z tym, 
iż  zakład  w  którym  pracował  nie  chciał  wypłacić  mu  wynagrodzenia  za  czas  poświęcony 
działaniom ratowniczo-gaśniczym potwierdzonych odpowiednią dokumentacją. Nadmienił, że nie 
była to duża kwota i wyniosła ok. 100 zł. 

Nikt więcej nie miał pytań. 

Uchwała nr XXVIII/283/08  w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków OSP 
uczestniczących w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych organizowanych 
przez Państwową Straż Pożarną lub gminę została podjęta (ilość głosów: za - 17, przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 1, nieobecni na sali- Cz. Rychlik, J. Wyleżych, Z. Wistuba).

i) Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy,  której 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

            Zreferował pan J. Nowicki Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. 

Naczelnik Wydziału GG pan J.  Nowicki  stwierdził,  że  jest  to  znany wszystkim radnym temat, 
przedłużenie umów dzierżawy na okres 3 lat. Powiedział, że właścicielom lokalu „Dwie Wiedzmy” 
upływa okres dzierżawy z dniem 30 września 2008r., jednak w dalszym ciągu są zainteresowani 
dalszą dzierżawą do momentu sprzedaży tego terenu w drodze przetargu.  

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała  nr  XXVIII/284/08   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy 
dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość została jednogłośnie podjęta (ilość 
głosów: za - 20, nieobecny na sali - M. Balcer).

j) Uchwała w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz 
ich  wydzierżawiania  lub  wynajmowania  na  czas  oznaczony dłuższy  niż  3  lata  lub  czas 
nieoznaczony oraz zawierania przez strony po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, 
kolejnych umów, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 
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            Zreferował pan J. Nowicki Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. 

Naczelnik  Wydziału  GG  pan  J.  Nowicki  powiedział,  że  podjęcie  przedmiotowej  uchwały 
ma na celu ujednolicenie zapisów uchwał w tym temacie, gdyż na obecną chwilę obowiązują cztery 
uchwały  i  niejednokrotnie  przy  zawieraniu  umów  dzierżawy  trzeba  powoływać  się  na  zapisy 
poszczególnych  uchwał.  W  związku  z  powyższym  podejmując  omawianą  uchwałę  uchylone 
zostaną  obecnie  obowiązujące  w  tym  zakresie  uchwały.  Zauważył,  że  proponowana  uchwała 
upoważniać będzie Prezydenta Miasta do zawierania  z tą samą stroną, po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat, kolejnych umów, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, oczywiście 
po  przedstawieniu  konkretnych  propozycji  tak  jak  to  się  odbywało  dotychczas  dwóm 
merytorycznym  komisjom  Rady  Miejskiej.  Powiedział,  że  wprowadzono  dodatkowy  paragraf, 
w  którym upoważnia  się  Prezydenta  Miasta  do  bezprzetargowego  wydzierżawiania  lub  najmu 
na czas dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony nieruchomości w przypadkach wymienionych 
w tym paragrafie. Zauważył, że w przypadkach, gdyby opinie dwóch merytorycznych komisji były 
sprzeczne, sprawa ostatecznie trafi pod obrady sesji. 

Radny  R.  Zalewski  stwierdził,  że  w  uzasadnieniu  do  uchwały  jest  zapis,  iż  obecne  brzmienie 
przepisu art. 18 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym stanowi, iż do wyłącznej kompetencji rady 
gminy należy podejmowanie uchwał  w sprawach majątkowych gminy,  przekraczających zakres 
zwykłego zarządu. W związku z powyższym zapytał, czy  podjęcie omawianego projektu uchwały 
nie będzie skutkowało ograniczeniem kompetencji rady?

Naczelnik  Wydziału  GG  pan  J.  Nowicki  powiedział,  że  właśnie  wyłączną  kompetencją  Rady 
Miejskiej  jest  podejmowanie  uchwał  w  sprawach  określenia  zasad  nabywania,  zbywania 
i  obciążania  nieruchomości  oraz  ich  wydzierżawiania  lub  wynajmowania  na  czas  oznaczony 
dłuższy niż 3 lata lub czas nieoznaczony oraz zawierania przez strony po umowie zawartej na czas 
określony do 3 lat, kolejnych umów których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, w związku 
z czym zaproponowano ułatwienie pracy organom gminy. Nadmienił, że proces opiniowania będzie 
przebiegał tak jak dotychczas, co nie wpłynie na ograniczenie kompetencji rady. 

Nikt więcej nie miał pytań.

Uchwała nr XXVIII/285/08 w sprawie określenia zasad nabywania,  zbywania i  obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 
3  lata  lub  czas  nieoznaczony  oraz  zawierania  przez  strony  po  umowie  zawartej  na  czas 
oznaczony do 3 lat, kolejnych umów których przedmiotem jest ta sama nieruchomość została 
podjęta (ilość głosów: za - 16, przeciw - 0, wstrzymujących się- 4, nieobecny na sali - M. Balcer).

k) Uchwała  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXVI/265/08  Rady  Miejskiej  Wodzisławia 
Śląskiego z dnia 28 sierpnia 2008 roku w sprawie przekształcenia zakładu budżetowego 
Służby Komunalne Miasta w Wodzisławiu Śląskim w jednostkę budżetową. 

            Zreferował pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta. 

I Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 
terminu przekształcenia zakładu budżetowego Służby Komunalne Miasta w jednostkę budżetową. 
Stwierdził,  że  uchwałą podjętą  w sierpniu  2008r.  przewidywane przekształcenie  miało nastąpić 
w miesiącu listopadzie. Jednakże ze względu na pozyskaną dotację z Urzędu Marszałkowskiego 
na remont chodników przy drogach wojewódzkich, którego wykonawcą są SKM oraz w związku 
z  faktem,  iż  porozumienie  z  Urzędem  Marszałkowskim  zostało  obwarowane  pewnymi 
formalnościami,  spowodowało, że w tym roku jakakolwiek realizacja i  rozliczenie tego zadania 
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w  formie  jednostki  budżetowej  nie  byłoby  możliwe.  Nadmienił,  że  przesunięcie  terminu 
rozpoczęcia  prac  na  drogach  wojewódzkich  było  również  spowodowane  późnym,  bo  dopiero 
26.09.2008r., podpisaniem przez Marszałka zmiany organizacji ruchu na remontowanych odcinkach 
dróg.  W związku  z  powyższym  konieczne  jest  przesunięcie  planowanego  na  miesiąc  listopad 
przekształcenia SKM na miesiąc grudzień. Poinformował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię Komisji Budżetu. 

Nikt nie miał pytań.

Uchwała  nr  XXVIII/286/08  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXVI/265/08  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia  Śląskiego  z  dnia  28  sierpnia  2008  roku  w  sprawie  przekształcenia  zakładu 
budżetowego  Służby  Komunalne  Miasta  w  Wodzisławiu  Śląskim  w  jednostkę  budżetową 
została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 21).

l) Uchwała w sprawie planowanych na rok 2009 cen za dostarczaną wodę przez Górnośląskie 
Przedsiębiorstwo Wodociągów S.A.

            Zreferował pan M. Kieca Prezydent Miasta.  

Radna D. Hajok powiedziała, że w zapisie  § 1 należy poprawić drobną literówkę a mianowicie 
za miast wyrazu "która" wpisać "który", gdyż chodzi o sprzeciw wyrażany wobec zaskakujących 
cen. 

Radny  E.  Szczygieł  stwierdził,  że  należy  wyrazić  stanowczy  sprzeciw  wobec  zaskakującego 
wzrostu  cen  za  dostarczaną  wodę.  W związku  z  powyższym  zgłosił  wniosek  o  umieszczenie 
w uchwale zapisu "stanowczy sprzeciw".

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał,  czy  ktoś  ma jeszcze  jakieś  uwagi  do  proponowanego 
projektu  uchwały?  Nikt  takowych  nie  miał,  więc  przystąpił  do  głosowania  uchwały  wraz 
z wniesionym wnioskiem radnego E. Szczygła.

Uchwała nr XXVIII/287/08 w sprawie planowanych na rok 2009 cen za dostarczaną wodę 
przez Górnośląskie Przedsiębiorstwo Wodociągów S.A. została podjęta (ilość głosów: za - 19, 
nieobecni na sali - W. Szymura, R. Szamatowicz).

ł)  Uchwała w sprawie wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego. 
           Zreferował pan Z. Podleśny Naczelnik Wydziału Strategii Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zauważył,  że  do  projektu  uchwały  wkradł  się  drobny  błąd 
a mianowicie powinien być zapis "Powołuje Miejską Komisję Wyborczą" a nie "Powołuje Miejską 
Komisję Wyborcza".

Radny J. Kaczyński stwierdził, że w §15 jest zapis, iż prawo zgłaszania kandydatów na członków 
Rady przysługuje Komitetom Wyborczym, którymi mogą być samorządy szkolne i to jest słuszny 
zapis, natomiast w §21 jest zapis, iż techniczną obsługę wyborów zapewnia ustępujące Prezydium 
Rady,  oraz  przedstawiciele  Szkolnej  Rady  -  jednak  mówiący  zauważył,  iż  w  wodzisławskich 
szkołach  nie  ma  Szkolnych  Rad  są  jedynie  samorządy  szkolne.  W  związku  z  powyższym 
zaproponował zmianę w §21 i zamiast Szkolnych Rad wpisać samorządy szkolne. 

Radny R.  Zalewski  zapytał,  w jaki  sposób prowadzona jest  rejestracja  komitetów wyborczych, 
jak to będzie wyglądało technicznie?
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Naczelnik Wydziału SRM pan Z. Podleśny powiedział, że w  §7 wyszczególnione jest co należy 
do zadań Miejskiej Komisji Wyborczej.

Radny  R.  Zalewski  stwierdził,  że  głównie  chodzi  mu  o  zapisy  w  §15,  gdyż  jeżeli  dojdzie 
do  wyborów,  to  należy  zrobić  wszystko,  aby  nie  było  żadnych  niedomówień.  Zapytał,  jak 
technicznie  będzie  wyglądała  rejestracja  komitetów  wyborczych,  czy  te  komitety  będą  mogły 
zarejestrować się wcześniej, czy dopiero w czasie wyborów?

Naczelnik Wydziału SRM pan Z. Podleśny powiedział, że komitety wyborcze mogą się zgłaszać 
od dnia ogłoszenia wyborów.

Radny R. Zalewski zapytał, gdzie mogą zgłaszać się komitety wyborcze?

Naczelnik Wydziału SRM pan Z. Podleśny stwierdził, że mogą zgłaszać się do Miejskiej Komisji 
Wyborczej. 

Radny J. Kaczyński stwierdził, iż w §16 zostało określone kto przyjmuje zgłoszenia kandydatów 
i kiedy następuje zamknięcie listy kandydatów.

Nikt  więcej  nie  miał  pytań,  więc  przystąpiono  do  głosowania  uchwały  wraz  z  wnioskiem 
zgłoszonym przez radnego J. Kaczyńskiego. 

Uchwała  nr  XXVIII/288/08  w  sprawie  wyborów  do  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia Śląskiego została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 21).

Ad 6.
Informacja  dotycząca  oświadczeń  majątkowych  składanych  przez  radnych  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia Śląskiego oraz pracowników Urzędu Miasta Wodzisławia Śląskiego. 

Prezydent Miasta pan M. Kieca odczytał informację dotyczącą analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych przez pracowników samorządowych, która stanowi załącznik do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej  pani  T.  Rybka  odczytała  informację  dotyczącą  analizy 
oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych, która stanowi załącznik do protokołu. 

Nikt nie miał pytań. 

Ad 7.
Przedstawienie  wyników kontroli  przeprowadzonych  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia Śląskiego - przedstawił  pan S. Stachoń Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Rady 
Miejskiej Wodzisławia Śląskiego. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  pan  S.  Stachoń  powiedział,  że  Komisja  przeprowadziła 
kontrolę zabezpieczenia mienia w Muzeum jak i w Miejskiej i Powiatowej Bibliotece Publicznej. 
Nadmienił, że w związku z prowadzoną kontrolą w Muzeum komisja wystosowała 5 wniosków 
końcowych, natomiast jeżeli chodzi o kontrolę przeprowadzoną w MiPBP wystosowano 2 wnioski. 

Nikt nie miał pytań. 
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Rada  Miejska  przyjęła  sprawozdanie  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  Wodzisław  Śl. 
z przeprowadzonej kontroli wykonania remontów w szkołach i przedszkolach na terenie Miasta. 

Ad 8.
Protokół z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śl., która odbyła się w dniu 25 września 2008 roku 
został jednogłośnie przyjęty (ilość głosów: za - 19, nieobecni na sali - L. Litwora, J. Grabowiecki).

Ad 9. 
Wolne głosy i wnioski.

Radny A. Króliczek zapytał:
– czy w pkt. 11 informacji Prezydenta Miasta na temat działań podejmowanych pomiędzy sesjami 

chodzi o budynek przedszkola?
– z jakiego powodu zmniejszono ilość planowanych dofinansowań do modernizacji kotłów na rok 

2009 zgodnie z zapisem w pkt. 6?
Stwierdził, że odpowiedzi na powyższe pytanie mogą zostać udzielone w formie pisemnej po sesji. 
Następnie poprosił  o ostateczne załatwienie sprawy dotyczącej  opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego miasta  Wodzisławia  Śl.  obejmującego obszar  w obrębie  ulic: 
Chrobrego,  Radlińskiej,  Radlińskie  Chałupki.  Powiedział,  że  w  kwestii  spraw organizacyjnych 
zauważył, iż radni na komisjach zwracają się z różnymi sprawami. Wiadomo, że zapisy dyskusji 
znajdą się w protokole, jednak była swego czasu praktyka, że te sprawy, które były zgłaszane przez 
radnych na komisjach, Biuro Rady Miejskiej rozsyłało do poszczególnych Wydziałów. W związku 
z powyższym poprosił o rozwiązanie powyższej sprawy. 

Radny R. Zalewski zapytał, w jaki sposób Miasto planuje uczczenie 90 rocznicy odzyskania przez 
Polskę niepodległości?

Radna  W.  Kiermaszek-Lamla  zwróciła  się  do  wszystkich  zgromadzonych  na  sali  o  ogromną 
życzliwość dla młodzieży, która będzie uczestniczyć w corocznej zbiórce pieniędzy na cmentarzach 
organizowanej  przez  Fundację  „Wspólnota  Dobrej  Woli”,  z  której  to  zebrane  środki  zostaną 
przeznaczone na utrzymanie Wodzisławskiego Ośrodka Rehabilitacji i Terapii Dzieci i Młodzieży. 

Radny J. Wyleżych stwierdził, że należy wyczyścić oczko wodne znajdujące się w Parku Miejskim, 
gdyż w związku z nastaniem jesieni spadające liście z drzew zaczynają gnić, co również przyczynia 
się  do powstającego tam nieprzyjemnego zapachu. W związku z  powyższym należy wyczyścić 
w jakiś  sposób to oczko wodne i  odpowiednio zabezpieczyć je na zimę.  Powiedział,  że  Rada 
Miejska podjęła uchwałę w sprawie wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej, jednak jak do tej 
pory radni nie zostali poinformowani o działaniach, jakie podejmowała ustępująca Rada, dlatego 
poprosił,  aby zostało przedstawione sprawozdanie z  działalności  Młodzieżowej Rady Miejskiej. 
Mówiący  poprosił,  aby  Prezydent  Miasta  postarał  się  w  jakiś  sposób  wpłynąć  na  kopalnie, 
szczególnie  te,  które  są  producentami  eko-groszku,  ponieważ  wielu  mieszkańców  nie  tylko 
Wodzisławia Śl. ma problemy z pozyskaniem tego typu opału.  Zauważył,  że wiele gmin, które 
wprowadziły  program  ograniczania  niskiej  emisji,  chce  z  niego  zrezygnować,  gdyż  problem 
ze  zdobyciem  opału  jest  bardzo  duży,  a  ludzie  stają  przed  dylematem,  czy  korzystać 
z  dofinansowania  i  montować  kotły  ekologiczne  czy  nie.  W związku  z  powyższym  poprosił, 
aby Prezydent Miasta wynegocjował z kierownictwem kopalni możliwość pozyskania węgla przez 
osoby biorące udział w programie ograniczania niskiej emisji.  

Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Zawada  pan  J.  Zemło  stwierdził,  że  na  obecnej  sesji  była 
omawiana  kwestia  utrzymania  infrastruktury  sportowej  w  mieście,  na  którą  wydatkowana  jest 
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kwota  400 tyś.  zł.  Zauważył,  że  w powyższej  informacji  nie  został  podany  pawilon  sportowy 
i  obiekty w Zawadzie, które również są obiektami miejskimi.  Nadmienił,  że od dwóch lat  taka 
informacja jest przedstawiana Radzie Miejskiej dlatego nie ma w tym nic nowego.  Stwierdził, 
że  klub  z  Zawady  dysponuje  bardzo  dużym terenem,  bo  3,5  ha  i  samodzielnie  go  utrzymuje, 
co potwierdza przedstawiona informacja, gdyż nie ma w niej przedstawionego ani Klubu „Naprzód 
Zawada”,  ani  obiektów  w  Zawadzie.  Powiedział,  że  potężnym  wysiłkiem  społecznym 
wolontariuszy,  otrzymując  dotacje  na  szkolenie  dzieci  i  młodzieży,  dodatkowo  poszukiwane 
są środki na utrzymanie infrastruktury sportowej w Zawadzie, jak również o pomoc jest proszony 
Urząd Miasta.  Zauważył, że w dzielnicy Zawada bardzo dużym wysiłkiem społeczności lokalnej 
wielotysięczne kwoty są wypracowywane i przeznaczane na  utrzymanie obiektów.  W związku 
z powyższym poprosił o pomoc i uwzględnienie powyższych problemów przy podziale środków. 

Prezydent  Miasta  pan  M.  Kieca  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  budynek  dawnego  przedszkola 
znajdującego  się  w  Radlinie  II,  to  wszyscy  wiedzą  w  jakim  on  jest  stanie  oraz  że  jego  stan 
się pogarsza. W związku z powyższym zdecydowano, iż budynek będzie przeznaczony do adaptacji 
jako mieszkania komunalne, jednak koszt remontu zostanie pokryty przez rodzinę, która własnymi 
środkami  zaadaptuje  strych.  Zauważył,  że  miasto  wykona  pewną  część  tzw.  remontów 
niepodzielnych  jak  dach,  przerobienie  klatki  schodowej  i  dostosowanie  jej  do  wymogów, 
aby budynek mógł zostać oddany do użytku, jednak koszty tej inwestycji to ponad 100 tyś. zł, 
dlatego  zdecydowano,  iż  w  projekcie  budżetu  na  rok  2009  kwota  ta  zostanie  zabezpieczona 
w  budżecie  ZGMiR,  który  wyremontuje  w  części  ten  budynek  co  pozwoli  na  wykonanie 
bezpiecznej  adaptacji  pozostałych  pomieszczeń.  Powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  przedstawioną 
informację  na  temat  utrzymania  obiektów  sportowych  przez  miasto,  jest  to  tylko  informacja 
dotycząca tych kosztów które ponosi MOSiR na te obiekty,  z których również korzystają inne 
kluby sportowe. Zauważył,  że  w informacji  nie znalazły się w całości obiekty w Kokoszycach 
bo  są  dopiero  przejmowane  oraz  obiekty  w  Zawadzie,  gdyż  tam  od  1995r.  trwały  zarząd 
prowadzony jest przez klub z Zawady. Nadmienił, że na pewno gospodarowanie tak dużym terenem 
wymaga dużo pracy i ponosi się znaczne koszty finansowe. Stwierdził, że przez kilka miesięcy 
Urząd Miasta prowadził rozmowy w kwestii budynku w Zawadzie i m.in. była propozycja, że klub 
może się zwrócić z prośbą o przekazanie zarządu nad budynkiem MOSiR, jednak w tym temacie 
miało  być  skierowane  odpowiednie  pismo  Zarządu  Klubu  oraz  miało  odbyć  się  spotkanie 
z  Dyrektorem  MOSiR  dotyczące  kosztów  utrzymania.  Stwierdził,  że  patrząc  na  inne  obiekty 
sportowe  mówiący  zdaje  sobie  sprawę,  jak  duże  koszty  są  ponoszone  na  utrzymanie 
tej infrastruktury sportowej w Zawadzie i na pewno trzeba będzie podejść do tego globalnie, gdyż 
zawsze będzie nasuwać się pytanie, czy tak duży obiekt ma być wykorzystywany tylko przez jeden 
klub sportowy. Nadmienił, że żaden klub sportowy nie jest w stanie utrzymać tak dużego obszaru, 
a kwestia ta w dalszym ciągu będzie kontynuowana. 

II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pani  A.  Chudzik  powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  obchody 
90.  rocznicy  odzyskania  przez  Polskę  niepodległości,  to  wszyscy  zdają  sobie  sprawę,  iż  jest 
to  wyjątkowa  rocznica,  stąd  Urząd  Miasta  przygotowuje  się  do  tej  uroczystości  w  sposób 
szczególny. Nadmieniła, iż ma nadzieję, że radni otrzymali zaproszenia na obchody 90. rocznicy 
odzyskania niepodległości, w których został zawarty szczegółowy program obchodów. Stwierdziła, 
że dobiegają końca prowadzone rozmowy z gliwicką jednostką  wojskową,  która miałaby dokonać 
pokazu  wojskowego  jak  również  zostałby  udostępniony  sprzęt  wojskowy,  który  zostałby 
wystawiony  do  oglądania  publiczności  na  płycie  rynku.  Również  w WCK odbędzie  się  pokaz 
strzelców oraz poczęstunek dla kombatantów. Mówiąca zaprosiła wszystkich mieszkańców oraz 
radnych na przepiękny koncert  muzyki francuskiej,  który odbędzie się  w WCK o godz.  18,00. 
Powiedziała,  że w celu rozpropagowania tego dnia wśród młodzieży w dniu 12.11.2008r. o godz. 
12,00 wspólnie z czterema samorządami w Polsce odbędzie się wypuszczenie balonów przez dzieci, 
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na których będą znajdowały się życzenia dla Polski,  aby każde dziecko mogło złożyć życzenia 
naszemu  krajowi.  Nadmieniła,  że  Urząd  Miasta  oczekuje  jeszcze   na  zgodę  sił  powietrznych, 
aby taka ilość balonów mogła zostać wypuszczona. 

Radny  R.  Zalewski  stwierdził,  iż  ma  nadzieję,  że  miasto  Wodzisław  Śl.  do  tej  uroczystości 
w sposób godny się przygotuje a pogoda dopisze. 

II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pani  A.  Chudzik  powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  sprawozdanie 
z  działalności  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej,  to  takowe  sprawozdanie  zostanie  przygotowane 
i złożone w momencie kiedy obecna Rada będzie odchodziła. Zauważyła, że był to pierwszy rok 
funkcjonowania  takiego  organu  w  mieście,  dlatego  poprosiła  o  wyrozumiałość  i  życzliwość. 
Nadmieniła,  że  młodzież podjęła  tą  inicjatywę wspaniale  organizując  m.in.  Spotkania filmowe, 
"Wpadkę"  czyli  przegląd  kabaretowy,  wymianę  młodzieży  polsko-litewskiej.  Poinformowała, 
że Młodzieżowa Rada Miejska złożyła wniosek dotyczący wymiany młodzieży polsko-izraelskiej, 
która być może będzie gościć w Wodzisławiu Śl. od 15.11 do 21.11.2008r. 

I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pan  D.  Szymczak  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  program 
ograniczania  niskiej  emisji,  to  jest  to  pierwszy  rok  w  ciągu  3  lat  funkcjonowania  programu 
jak i systemu dofinansowania do kotłów, łącznie z możliwością włączenia kolektora słonecznego 
skojarzonego, gdzie poziom dofinansowania wynosi 6.000 zł. Stwierdził, że budując ten program 
liczono  na  duże  zainteresowanie  nim.  Zauważył,  że  pytanie  dotyczy  przyszłego  roku,  gdzie 
program przewidywał dofinansowanie do wymiany 50 pieców w roku bieżącym, w roku 2009 – 
100 pieców, a w roku 2010 – 150 pieców, jednak skorygowano przyszłoroczny plan do poziomu 
75  pieców,  biorąc  pod  uwagę  jakie  było  zainteresowanie  tym  programem  w  tym  roku,  czyli 
zrealizowano 49 na 50 planowanych wniosków. Stwierdził, że jeżeli patrzy się na niedostępność 
paliwa do tych pieców, to wiadomo, iż jego dostępność z roku na rok się nie zmieni. Zauważył, 
że w roku bieżącym udało się wynegocjować z Kompanią Węglową możliwość awizowania zakupu 
węgla dla uczestników programu ograniczania niskiej emisji. Powiedział, że Kompania Węglowa 
deklarowała,  że  jest  to  jeden  z  przypadków,  gdzie  gmina  zwracała  się  o  ułatwienie  dostępu 
do węgla osób biorących udział  w programie ograniczania niskiej  emisji.  Stwierdził,  że miasto 
nie  ma  wpływu  na  WFOŚiGW  jako  fundusz  przyznający  dotację  na  realizację  programu 
ograniczenia  niskiej  emisji  oraz   na  Kompanie  Węglową,  która  jest  producentem potrzebnego 
opału. Powiedział, że Kompania Węglowa przygotowuje nowy rodzaj asortymentu, który będzie 
możliwy do wyprodukowania w większej ilości z istniejących złóż, jednak ten nowy rodzaj węgla 
będzie  wymagał  również  dostosowania  ze  strony  producentów  piecy.  Zauważył, 
że  najprawdopodobniej  Kampania  Węglowa  w  kolejnym  roku  nie  pójdzie  na  rękę  miastu, 
aby udostępnić w jakiś sposób opał, dlatego zmniejszono poziom planowanych wymian ze 100 
do 75. Powiedział, że nie wyklucza się możliwości podjęcia jakieś interwencji w przyszłym roku, 
aby możliwość pozyskania opału istniała. 

Radny J. Wyleżych stwierdził, że groszek jest dostępny tylko u dilerów i kosztuje znacznie więcej. 
Zauważył, że diler ze sprzedaży tego opału ma większe zyski niż kopalnia, w związku z tym jeżeli 
opał  dostępny  jest  u  dilerów,  to  również  powinien  być  dostępny  w  kopalni,  dlatego  kopalnie 
powinny ograniczyć ceny dilerom. Stwierdził, że osoby, które złożyły wnioski o dofinansowanie 
do wymiany kotłów c.o. będą się z nich wycofywać. 

Prezydent  Miasta  pan  M.  Kieca  stwierdził,  że  Premier  Pawlak  wysłał  do  Kampanii  Węglowej 
pismo mówiące o zakazie sprzedaży węgla dilerom, jednak na razie wzięto pod uwagę dilerów 
dostarczających  węgiel  do  dużych  obiektów.  Zauważył,  że  Urząd  Miasta  ogłosił  przetarg 
na dostawę węgla do urzędu, w wyniku którego został wyłoniony dostawca, który obecnie nie jest 
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w stanie zakontraktować węgla dla urzędu. Stwierdził,  że jakiś ruch w tej materii się rozpoczął 
poprzez pismo Premiera Pawlaka, co również może być szansą dla odbiorców indywidualnych.

Przewodniczący Rady  Miejskiej powiedział, że również ma piec z podajnikiem i jak każdy miał 
problem z pozyskaniem węgla. Stwierdził, że węgiel z kopali w Jankowicach czy Chwałowicach 
można  pozyskać,  nawet  są  tacy  przewoźnicy,  którzy  to  minimum  5  czy  7  ton  przywiozą. 
Powiedział,  że są również tzw. prywaciarze, którzy mają węgiel  i  w Wodzisławiu Śl. jest kilka 
takich punktów  sprzedaży, m.in. jadąc w kierunku Radlina.  Nadmienił, że można tam kupić m.in. 
węgiel  z  kopalni  Kazimierz,  którzy  nie  chce  się  palić  w piecach  ekologicznych,  ponieważ  ma 
nieodpowiednią granulację i bardzo dużo miału. Zauważył, że lepszy jest węgiel z kopalni Juliusz, 
również  jest  tam węgiel  z  kopalni  Chwałowice,  jak  i  węgiel  syberyjski,  który  jest  doskonały. 
Zauważył, że bardzo ciekawym węglem jest węgiel z Czech, który jest workowany a tona kosztuje 
560 zł i bardzo dobrze się nim pali. 

I Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak powiedział, że jeżeli chodzi o miejscowe plany 
zagospodarowania przestrzennego miasta, gdzie w informacji Prezydenta Miasta była wzmianka 
o ogłoszeniu postępowania przetargowego na opracowanie miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego w dwóch obszarach a mianowicie na obszar Radlińskie Chałupki w Radlinie II oraz 
na tzw. Marusze teren po byłej cegielni, to obejmując stanowisko Zastępcy Prezydenta Miasta plany 
na  powyższe  tereny  były  już  w  trakcie  opracowywania,  jednak  wypadek  losowy  właściciela 
pracowni  architektonicznej  sprawił,  że  plany  nie  zostały  jeszcze  wykonane  i  nie  jest  w stanie 
tego zlecenia kontynuować. Zauważył, że przez dłuższy czas poszukiwano możliwości wstąpienia 
przez inną firmę architektoniczno-urbanistyczną w wykonawstwo tej umowy, gdyż zakres prac jest 
dosyć zaawansowany, a pewien zarys planów już powstał,  gdyż były wykonywane uzgodnienia 
z mieszkańcami. Stwierdził, iż zdaje sobie sprawę z faktu, iż obszar Radlińskie Chałupki nie jest 
obszarem  bezproblemowym,  gdyż  konflikt  sprawiają  niektóre  kwestie  planistyczne,  takie 
jak  przebieg  drogi  i  jej  kategoria.  Dodał,  że  w  tej  kwestii  zarówno  przed  urbanistami 
jak  i  urzędnikami  będzie  stała  dużo  trudniejsza  kwestia  uzgodnienia  jakiegoś  konsensusu 
społecznego co do przebiegu wariantów.  Ostatecznie  po kilku miesiącach  bezskutecznych prób 
podjęcia prac przez nową firmę zdecydowano o ogłoszeniu przetargu na opracowanie powyższych 
planów  miejscowych,  przy  czym  dokumentacja  zgodna  z  zaawansowaniem  prac  zostanie 
dostarczona  nowemu  wykonawczy,  więc  wartość  prac  również  powinna  być  mniejsza.  Jednak 
należy  mieć  na  uwadze  fakt,  iż  terminy  po  wyłonieniu  nowego  wykonawcy  biegną  od  nowa, 
chciano tego uniknąć jednak nie udało się i termin ośmiomiesięczny będzie obowiązywał nowego 
wykonawcę. Stwierdził, że jeżeli chodzi o staw w Parku Miejskim to faktycznie staw jest w stanie 
bardzo złym, jest to zbiorniczek bardzo płytki, występuje w parku, gdzie następuje opadanie liści, 
następuje erozja brzegów stawu. Powiedział, że jakiś czas temu pojawiła się koncepcja rewitalizacji 
parku jako  całości,  jednak decyzja  ta  została  przesunięta,  a  priorytetem stał  się  remont  Pałacu 
Ślubów  przy  założeniu,  iż  również  pewne  zmiany  zagospodarowania  przestrzennego  w  parku 
są planowane, a są związane z dwoma inwestycjami komercyjnymi czyli tzw. małym rynkiem oraz 
Galerią Wodzisław. W związku z powyższym nie jest uzasadnione przeprowadzenie remontu parku 
jeżeli  pewne  rzeczy  w  otoczeniu  parku  mają  się  zmienić,  dlatego  można  jedynie  remonty 
wykonywać  w  ramach  utrzymania  bieżącego.  Zauważył,  że  oczyszczenie   stawku  w  okresie 
wiosennym  nastąpiło,  tą  samą  czynność  można  przeprowadzić  w  ramach  utrzymania  zieleni 
w  okresie  jesiennym.   Nadmienił,  że  również  rozważa  się  możliwość  pogłębienia  stawu, 
wpuszczenia  amurów,  które  doskonale  poradzą  sobie  z  materiałem  biologicznym  zalegającym 
w stawie.  Jednak istnieje  obawa,  iż  przy  okazji  imprez  miejskich  mogą zdarzyć  się  przypadki 
złowienia ryb. Stwierdził, że w ramach środków bieżących będzie można oczyścić staw. 
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Radny J. Kaczyński w nawiązaniu do informacji Prezydenta Miasta z działań pomiędzy sesjami 
stwierdził, że bardzo dobrze byłoby, aby jeżeli są powoływane jakieś zespoły czy rady przedstawiać 
ich  skład  osobowy.  Zauważył,  że  w  informacji  nie  został  przedstawiony  skład  osobowy Rady 
Przedsiębiorczości oraz Zespołu ds. Strategii Rozwoju Miasta. Powiedział, że jeżeli chodzi o pkt. 3 
informacji  dotyczący  zróżnicowania  stawek  zaliczek  na  centralne  ogrzewanie,  zróżnicowanie 
te było ogromne w zależności  czy ktoś posiada podzielnik ciepła  czy go nie  posiada.  Zapytał, 
czy  propozycja  zróżnicowania  stawek  zaliczek  była  przyjęta  w  oparciu  o  rozmowy  z  tymi 
mieszkańcami,  czy aby opłaty są  sprawiedliwie? Następnie powiedział,  że  otrzymał  informację 
telefoniczną,  iż  w  okolicach  Oś.  Przyjaźni  przy  budynku  LOK-u  znajduje  się  wiele  odpadów 
wielkogabarytowych, w związku z czym poprosił o interwencję w tej sprawie. 

Radny J.  Grabowiecki  poprosił  o  informację  na temat  aktualizacji  planu gospodarki  odpadami. 
Powiedział, że w ostatnich tygodniach na parkingu na Oś. XXX-lecia miały zajścia chuligańskie, 
a  mianowicie  jeden  z  samochodów  został  wywrócony,  wyrwano  kilkanaście  tabliczek 
rejestracyjnych  i  porozrzucano  je  po  osiedlu.  Nadmienił,  że  Policja  chciała  sprawdzić  zapis 
z kamery znajdującej się na jednym z budynków, jednak okazało się, iż kamera jest nieczynna. 
W związku z  powyższym zapytał,  czy dwie  kamery znajdujące się  na osiedlu mogłyby zostać 
uruchomione oraz czy istnieje możliwość zamontowania jeszcze co najmniej w dwóch miejscach 
kamer? Nadmienił, że jeżeli chodzi o sposób i finansowanie zakupu tych dwóch kamer, to mówiący 
jest otwarty na negocjacje; współfinansowanie; prosi o spotkanie w tej sprawie. 

Radny E. Szczygieł powiedział, że chciałby zadać pytanie panu J. Zemło, czy klub sportowy który 
jest przez niego prowadzony oprócz starania się o środki miejskie czyni starania i szuka pieniędzy 
poza miastem? Stwierdził, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Zdrowia(...) przeprowadzono wizję 
lokalną  w schronisku  na  ul.  Marklowickiej,  podczas  tej  wizji  informowano,  iż  niejednokrotnie 
odbywają  się  tam burdy  pijackie,  dlatego  należałoby  wzmocnić  w  tym rejonie  patrole  Straży 
Miejskiej,  a  w  szczególności  w  godzinach  między  19,00  a  20,00,  natomiast  w  godzinach 
późniejszych  również  Policja  mogłaby  patrolować  ten  rejon  częściej.  Następnie  zauważył, 
iż już trzykrotnie prosił o naprawienie chodnika w okolicy fontanny „Panienka”, jednak do chwili 
obecnej nie zostało to naprawione. 

Radny W.  Szymura  powiedział,  że  natknął  się  na  artykuł  w gazecie  „Dziennik  lokalny”  gdzie 
została przedstawiona piękna akcja podczas której samorządowcy posadzili drzewa pozostawiając 
po  sobie  ślad.  Zaapelował,  aby  również  władze  miasta  znalazły  kawałek  terenu,  na  którym 
samorządowcy  wodzisławscy  mogliby  posadzić  drzewa  pozostawiając  po  sobie  ślad  na  ziemi 
wodzisławskiej. 

Radny A. Króliczek stwierdził, iż ma nadzieję, że sprawom obecnie poruszonym zostanie nadany 
dalszy bieg. Powiedział, że Rada Miejska uchwaliła Regulamin utrzymania czystości i porządku 
na terenie miasta jak również Program ograniczenia niskiej emisji, dlatego należy zrobić wszystko 
aby regulamin był przestrzegany, a program w dalszym ciągu kontynuowany. Zauważył, że wielu 
jego znajomych wymieniło piece,  jednak niewielu na ekologiczne.  Stwierdził,  że  trzeba bardzo 
dużo wysiłku, aby w poniedziałek rano zaawizować transport. 

Mieszkaniec  miasta  pan  M.  Radomski  stwierdził,  że  na  sesji  sierpniowej  poruszono  kwestię 
podtopień,  które  miały miejsce w Radlinie  II,  gdzie m.in.  podnoszono, iż  przyczyna podtopień 
wiąże się z nielegalnymi odprowadzaniem ścieków do rzeki. Zapytał, jak ta sprawa się zakończyła?

Radny A. Króliczek powiedział, że nie chciał powyższego tematu podejmować, jednak na różnych 
forach internetowych przedstawiano radnych, jako tych, którzy nie chcą ekologii. Zaproponował, 
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aby Prezydent Miasta opowiedział o bezpieczeństwie oraz jak obecnie funkcjonuje rzeka Leśnica, 
gdyż po licznych interwencjach Urząd Miasta podjął pewne kroki, które odniosły skutek. Nadmienił 
jednak, że w dalszym ciągu, aby rzeka była drożna należy przebudować tamę na ul. Rybnickiej, 
która leży w gestii koksowni. Zauważył, że jako mieszkaniec dzielnicy pisał pisma, dzięki czemu 
z  Urzędu  Marszałkowskiego  otrzymano  pismo,  iż  będzie  prowadzona  inwestycja  polegająca 
na przebudowie zapory w latach 2009-2010, natomiast kwestie dalsze leżą po stronie marszałka, 
miasta i powiatu. Stwierdził, że miasto wykonuje pomiary, a w starostwie powiatowym nie można 
wymóc przebudowy mostu za rondem św. Floriana. Stwierdził, że jako radny napisał interpelację 
w  zakresie  zadań  inwestycyjnych  prowadzonych  przez  starostwo  powiatowe  na  rok  przyszły 
i odpowiedź z Zarządu Dróg Powiatowych jest taka, iż nie będą się w roku przyszłym tym mostem 
zajmować. Zauważył, że kwestie, które porusza pan Radomski są bardzo ważne, jednak mają niski 
procent  wpływu na  fakt,  iż  rzeka  Leśnica  powoduje  podtopienia.  Poprosił,  aby  władze  miasta 
prowadziły w dalszym ciągu prace związane z rzeką Leśnicą. 

Radny J. Majda zapytał, kiedy zostaną podjęte jakieś kroki, aby działki znajdujące się na Grodzisku 
zostały uprzątnięte, trawa wykoszona? 

Radny  R.  Szamatowicz  serdecznie  podziękował  władzom  miasta  za  udzieloną  pomoc  przy 
organizacji zawodów sportowych jakie miały miejsce w Zawadzie. Nadmienił, że impreza ta jest 
największą  imprezą  sportową  pod  względem  liczby  uczestników,  ze  szkół  podstawowych 
i gimnazjów, a w bieżącym roku w zawodach uczestniczyło blisko 600 uczniów. 

Prezydent Miasta pan M. Kieca odpowiedział na pytania:
– radnego J. Kaczyńskiego - powiedział, że zespoły o których wspomniał radny są tylko wpisane 

z nazwy, gdyż część tych zespołów składa się ze wskazanych członków pozostałych zespołów 
wymienionych w informacji. Nadmienił, że  Rada Przedsiębiorczości miała pierwsze spotkanie, 
jednak  jeszcze  się  nie  ukonstytuowała,  w  związku  z  czym  w  następnym  miesiącu  będzie 
informacja o tym, kto jest  członkiem poszczególnych zespołów. Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi 
o odpady wielkogabarytowe znajdujące się przy LOK-u, kwestia zostanie wyjaśniona. 

– radnego J. Grabowieckiego - powiedział, że pierwszy raz o nieczynnych kamerach na Oś. XXX-
lecia dowiedział się z prasy, gdyż nie otrzymał żadnego sygnału od Straży Miejskiej. Stwierdził, 
że na pewno będzie istniała możliwość podłączenia dodatkowych kamer jednak należy w tym 
temacie porozmawiać z komendantem J. Lipińskim. Nadmienił, że w projekcie budżetu na rok 
przyszły została zabezpieczona kwota ok. 300 tys. zł na rozbudowę monitoringu miejskiego.

– radnego E. Szczygła - stwierdził, że uwagi zgłoszone przez radnego zostały przyjęte, a prośba 
o  wzmożenie  patroli  w  rejonie  schroniska  na  ul.  Marklowickiej  zostanie  przekazana 
Komendantowi Straży Miejskiej oraz Komendantowi Powiatowemu Policji.

– radnego  W.  Szymury  -  stwierdził,  że  inicjatywa  radnego  jest  jak  najbardziej  możliwa 
do zrealizowania. 

– pana  M.  Radomskiego  -  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  ujawnione  sytuacje  nielegalnego 
odprowadzenia ścieków z kanalizacji sanitarnej, to są dalej przekazywane do organów, które 
tymi kwestiami się zajmują. Nadmienił, że kontrole są prowadzonej, co miesiąc Straż Miejska 
przedstawia  raport  ze  swojej  działalności,  w  którym  jest  przedstawiona  ilość  wykroczeń 
popełnionych z tego tytułu. 

I  Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak powiedział,  że jeżeli chodzi o pytanie radnego 
J.  Grabowieckiego dotyczące  planu  gospodarki  odpadami,  to  jest  opracowywany plan  ochrony 
środowiska.  Na  terenie  miasta  jest  przeprowadzona  aktualizacja  tego  planu,  która  obecnie  jest 
na etapie konsultacji społecznych. 
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Radny J. Grabowiecki  powiedział, że w zadanym pytaniu chodziło mu o wojewódzki plan ochrony 
środowiska i czy ma on bezpośredni związek z miastem?

I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pan  D.  Szymczak  powiedział,  że  wojewódzki  plan  ochrony 
środowiska  ma niewielki  związek  z  miastem,  gdyż  wpisane  zostało  tam tylko  docelowo,  jakie 
potencjalnie  możliwe  inwestycje  miasta  oraz  inwestorów  prywatnych  mogą  być  realizowane, 
bo  taki  zakres  był  samego  opiniowania  planu.  Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  deklarację 
w partycypacji kosztów związanych z rozbudową monitoringu, to nie ma żadnych przeciwwskazań, 
model takiej współpracy został już przećwiczony. 

Radny J. Grabowiecki powiedział, że gdyby istniała możliwość podłączenia dwóch dodatkowych 
kamer, to Spółdzielnia Mieszkaniowa ROW jest gotowa zakupić dwie kamery, jednak aby zostały 
one podłączone w odpowiednich miejscach, potrzebne są łączą oraz stanowisko do monitorowania. 

I Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak powiedział, że jeżeli chodzi o stawki rozliczeniowe 
centralnego ogrzewania to są one dosyć zróżnicowane, ponieważ są różnego rodzaju budynki, które 
mają różną efektywność cieplną. Stwierdził, że patrząc na audyt energetyczny wykazałby różnice. 
Zauważył, że stawki różnią się o 2 zł/m2  rocznie, bo praktycznie stawka różni się niespełna od 2 zł 
w budynkach na ul. Górniczej gdzie są dobrze ocieplone budynki do ponad 4 zł na budynkach, 
które  mają  najgorszą  sprawność  energetyczną.  Powiedział,  że  zróżnicowanie  musi  następować 
ponieważ od zeszłego roku powstał węzeł cieplny i następuje pomiar zużycia ciepła wchodzącego 
do  budynku  na  każdym budynku  i  tam  gdzie  są  rozliczane  wspólnoty,  gdyż  każda  wspólnota 
jest odrębnym podmiotem, jest rozliczana odrębnie i nie ma możliwości, żeby rozliczać to jednolitą 
stawką  ryczałtową.  Stwierdził,  że  do  zeszłego  roku  stawka  zaliczek  w zasobach  komunalnych 
wszędzie była taka sama i wynosiła 3,18zł, jednak powodowało to jeszcze większe perturbacje, 
gdyż  przy  takich  różnicach  kosztów,  przy  rozliczaniu  sezonu  okazywało  się,  że  w  niektórych 
miejscach  były  bardzo  duże  nadpłaty  dla  mieszkańców,  a  w  innych  miejscach  niedopłaty 
i  powodowało to duże wątpliwości wśród osób, które musiały dopłacać duże kwoty za zużycie 
energii.  W  związku  z  powyższym  zrezygnowano  ze  stawki  jednolitej,  wprowadzając  stawki 
zróżnicowane  po  to,  aby  mieszkaniec  płacąc  zaliczkę  był  pewny  po  sezonie  grzewczym, 
że już te koszty mniej więcej zostaną na tym samym poziomie. Zauważył, że w zasobach gdzie było 
największe  zużycie  przeprowadzono  kontrolę  i  okazało  się,  że  odbywała  się  ingerencja 
mieszkańców  w  system  grzewczy,  a  więc  były  pousuwane  kryzy,  były  przewiercenia 
i to powodowało, że było bardzo ciepło w mieszkaniach i otwierano okna. Stwierdził, że w takich 
przypadkach należy uświadamiać mieszkańców, iż po takich ingerencjach licznik w dalszym ciągu 
pracuje  i  nie  jest  wtedy  możliwa  optymalizacja  krzywej  grzania,  gdzie  moc  zamówienia 
jest deklarowana, jak również występuje opłata stała. Powiedział, że obecnie będzie wykonywany 
przegląd tych budynków, które mają największe koszty w celu usunięcia ingerencji zewnętrznych, 
natomiast dalsza redukcja kosztów ogrzewania w budynkach o najniższej sprawności energetycznej 
może nastąpić dopiero po dociepleniu budynków. Jeżeli chodzi o zakres prowadzonych konsultacji, 
to należy zauważyć, że takie konsultacje są wykonywane gdyż na spotkaniach w Radach Dzielnic 
z  mieszkańcami  te  problemy przez  władze  miasta  są  poruszane,  również  regulamin,  który  był 
wprowadzony w poprzednim sezonie grzewczym był omawiany. Natomiast jeżeli chodzi o naprawę 
chodnika  przy  fontannie  Panienka  trzeba  ustalić  zakres  robót.  Powiedział,  że  jeżeli  chodzi 
o kwestię poruszaną przez radnego J. Majdę, trawa na Grodzisku zostanie wykoszona. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  iż  otrzymał  zaproszenie  Dyrektora  Instytutu 
Inicjatyw Pozarządowych pana  dr  Grzegorza Całka na konferencję  pt.  „Partnerstwo organizacji 
pozarządowych  i  samorządu  terytorialnego”  podsumowującą  realizację  programu  Instytutu 
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Inicjatyw Pozarządowych „Gmina- tu wszystko się zaczyna”, na które zaprasza również radnych. 
Nadmienił,  że  konferencja  odbędzie  się  6  listopada  2008  roku  w  Ośrodku  Harcerskim 
w Chorzowie.

Prezydent  Miasta  pan M. Kieca poinformował,  że  również pracownicy Urzędu Miasta  podczas 
tej konferencji będą mieli odczyty. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował  radnych,  iż  do  Biura  Rady  Miejskiej  wpłynęło 
pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego dotyczące prośby o poparcie starań Związku w kwestii 
wynajmu lokalu przeznaczonego na siedzibę ZNP. 

Ad 10.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  porządek  obrad   28  sesji  został  wyczerpany 
i zamknął obrady o godz. 13,45.

Protokołowała:
Z. Rduch - Wydział Organizacyjny.  

Przewodniczący
Rady Miejskiej

Wodzisławia Śląskiego
Lech Litwora
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